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Vážení a milí spoluobčané,
je mou milou povinností infor-
movat vás o našem zhruba pě-
timěsíčním působení ve vedení 
města. Prvním velkým a nutno 
podotknout nelehkým úkolem 
hned po našem nástupu do ve-
dení města bylo sestavení roz-
počtu a  střednědobého výhle-
du investičních akcí. Rozpočet 
města byl nakonec pro rok 2023 
schválen ve výši 118 576,30 tis. 
Kč. Co se týče střednědobého 
výhledu investičních akcí, níže 
zmíním ty nejvýznamnější.

Změny územního plánu
Současně s  výše uvedeným 

jsme se začali zabývat územ-
ním plánem města Kopidlna. 
Jedním z  důvodů je potřeba 
revidovat samotný plán, což 
by mělo mít svou čtyřletou pra-
videlnost. Sesbírali jsme tedy 
veškeré historicky podané požadavky obča-
nů (zhruba od roku 2014) na změnu územní-
ho plánu a  předali je k  posouzení na Územní 
plánování v  Jičíně. Mezitím proběhly schůzky 
i  s  investorem řetězce Penny, neboť jeho sa-
motného se změna územního plánu města 
Kopidlna bude též týkat. Jak mnozí víte, tento 
řetězec má zájem v  letošním roce na pozem-
cích vedle benzinové pumpy vystavět svoji 
pobočku. Sháníme tedy zpracovatele a projek-
tanta pro provedení nutných změn.

Kanalizace a také propojení vodovodů
Co se týče investičních akcí, nejprve bych 

zmínil v  současné době tu největší a  záro-
veň nejnákladnější akci, kterou je bezesporu 
„Kanalizace Pševes, Drahoraz“. K  té se v  pro-
sinci v  tamní hasičárně uskutečnila schůzka 
s místními obyvateli, a to ohledně seznámení 
se se samotnou realizací, ale také z  důvodu 

nutného doprojektování přípojek k  jednotli-
vým nemovitostem. Tato akce je pro rok 2023 
rozpočtovaná částkou ve výši 43 mil. Kč. Sa-
motné náklady na přípojky předpokládáme 
ve výši cca 2 mil. Kč. Co se týče časového har-
monogramu, v tomto roce je předpoklad rea-
lizace samotného kanalizačního řadu v obcích 
a v příštím roce by se měly realizovat přípojky 
a následné povrchy. Vybraná firma Stavitelství 
Řehoř, s. r. o., zároveň při této realizaci buduje 
i  pro Vodohospodářskou a  obchodní společ-
nost, a.  s., napojení přivedeného vodovodu 
ze Sobotecka. Výhodou takové realizace je, že 
během jednoho „kopání“ budeme mít hotové 
dvě důležité věci. V  tuto chvíli byly po zimní 
přestávce práce opět zahájeny a nám nezbývá 
nic jiného než věřit, že vše půjde bez komplika-
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cí. Rád bych ještě podotkl, že tato stejná firma 
zároveň pro město realizuje i další akci, a to vo-
dovod v Ledkově.

Hřiště bude s osvětlením
Další akcí, i když ne tak nákladnou, nicméně 

neméně zajímavou a  přínosnou, je realizace 
sportovního hřiště u  ZŠ. Firma Linhart, spol. 
s r. o., rovněž zahájila práce. Tato akce je v část-
ce ve výši 4,6 mil. Kč. Muselo zde však dojít 
k  doprojektování osvětlení samotného hřiště, 
neboť to nebylo v  původním projektu vůbec 
řešeno. Pokud nedojde k  nečekaným okol-
nostem, hřiště by mělo být dokončené k 30. 9. 
2023.

Nové lampy do dalších ulic
Dále pak proběhlo výběrové řízení na do-

davatele materiálu pro rekonstrukci veřejného 
osvětlení v  Kopidlně týkající se ulic Husova, 
Na Sklípku a  Na Vinici. Samotné osazení svě-
telných sloupů budou provádět zaměstnanci 
Místního hospodářství, čímž se na této realiza-
ci ušetří značné náklady. Dále je do plánu pro 
rok 2023 zahrnuta rekonstrukce střešní krytiny 
a nových dřevěných konstrukcí u čp. 21 v Dra-
horazi, a to ve výši 650 tis. Kč. I zde je plánová-
no při samotné realizaci zapojit složku Místní 
hospodářství. U  budovy na zimním stadionu 
bude provedena výměna oken a dveří. Doda-
vatelská firma je již vybrána. S výše uvedeným 
řetězcem Penny souvisí ještě jedna nemalá in-
vestice, a  to realizace rozšíření kanalizačního 
řadu pro zmiňovanou pobočku. S  vybudová-

ním tohoto nového řadu dojde zároveň k mož-
nosti napojení nemovitostí, které doposud 
nebylo možné připojit. O  samotnou investici 
na realizaci se s Penny dělíme. Vězte, že se vy-
nasnažíme, aby tady v  zájmu rozvoje našeho 
města taková pobočka vznikla.

Sběrný dvůr zahájil provoz
Velmi zásadní záležitostí, kterou se rovněž 

zabýváme, je nově vybudovaný sběrný dvůr 
v Lipové ulici. Bohužel nám zde doposud chy-
běla podstatná věc, kterou je nastavení systé-
mu, podle kterého by měl samotný sběrný dvůr 
fungovat tak, abychom byli v  souladu s  na-
stavenými dotačními podmínkami. Z  tohoto 

důvodu jsme od poloviny března zahájili zku-
šební provoz, abychom zjistili, co a  jak bude 
vyhovovat. Sběrný dvůr Na Osouši je uzavřen. 
Zařízení k  nakládání se stavebním odpadem 
Na Osouši čeká na své povolení k provozování, 
podmínkou pro opětovné zprovoznění je však, 
aby i toto místo mělo vlastní váhu.

Z uvedeného vyplývá, že i během tak krátké 
doby svého působení ve vedení města se snaží-
me řešit širokou škálu různorodých problémů. 
Práce je to každopádně zajímavá a já věřím, že 
přinese mnoho užitečného především pro vás, 
občany našeho města.

Váš starosta Karel Žižka
(mezititulky KL)

Sběrný dvůr začal v březnu sloužit svému účelu.

Osadním výborem Pševes byl vznesen 
požadavek na výrobu a  instalaci nové-
ho dřevníku. Pracovníci Místního hos-
podářství celý prostor uklidili, vyrobili 
konstrukci a  instalovali nový dřevník na 
určené místo. Náklady celkem přesáhly 
9000 Kč. Doufáme, že dřevník přispěje 
k celkovému zlepšení dojmu u hasičské 
zbrojnice.

Jaroslav Mikule

V únoru letošního roku byly obnoveny práce na vybudování víceúčelového hřiště u Zá-
kladní školy a Mateřské školy Kopidlno. Byly položeny drenáže, vsakovací jímka a začalo 
budování pouzder pro osvětlení. V další fázi budou instalovány sloupky oplocení.

Jaroslav Mikule

Pševes má nový dřevník Stavba hřiště nabrala dech
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Pracovníci Místního hospodářství 
v  rámci opravy veřejného osvětlení 
na silnici I/32 a  v  obci Pševes za pou-
žití zapůjčené plošiny provedli prořez 
ulomených a  starých, zašlých větví lípy 
u  vlakového přejezdu ve Pševsi, které 
ohrožovaly kolem procházející občany. 
Vše proběhlo bez komplikací a strom se 
omladil.

Jaroslav Mikule

Prořez strom omladil Filcíkova ulice za hasičárnou 
dostala nový koberec

Sál úřadu se sjednotil a provzdušnil

Na základě smluvního ujednání s  firmou 
Silnice Čáslav (náhrada za deponii) a  v  ko-
ordinaci s  ČEZ montáže, které prováděly 
rekonstrukci NN kabelového vedení, došlo 
k naplnění smlouvy až po této realizaci, aby 
se nepoškodila již zhotovená silnice. V pro-
střední části byl instalován podélný sběrný 

Pracovníci Místního hospodářství na zá-
kladě požadavků vedení města udělali ne-
přehlédnutelné úpravy sálu v  prvním patře 
městského úřadu. Demontovali zvýšený stu-
pínek, položili zpět koberec a odstranili velký 
starý stůl, který ještě dobře poslouží v  jejich 
zázemí pro pracovní činnost. Demontované 
polstrované lavice, které byly nabízeny k pro-
deji a  o  které neměl nikdo zájem, byly na-
montovány na balkon do sokolovny, kde na-
hradily již poškozené lavice.

Stoly zhotovené na zakázku byly instalová-
ny na místo a došlo i k zakoupení nových sto-
hovatelných židlí. Po této rekonstrukci se celý 
prostor sjednotil a  provzdušnil. V  souvislosti 
s  veřejnými zasedáními zastupitelstva kona-
nými na sále byl pořízen a instalován firmou 
Comtex nový projektor, který nahradil starý, 
již nevyhovující.                            Jaroslav Mikule

žlab, aby nedocházelo k zaplavovaní objek-
tu ve spodní části komunikace. Dále došlo 
k  úpravě podloží a  následnému položení 
nového asfaltového koberce v  celé délce 
o šířce 2,5 m. Doufáme, že nám bude silnice 
dlouhou dobu v pořádku sloužit.

Jaroslav Mikule
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Náš Slunovrat poskytuje služby komplex-
ní podpory asistovaného života pro senio-
ry, dlouhodobě nemocné, osamělé i osoby 
se zdravotním postižením. Pomáhá jim žít 
plnohodnotný a  důstojný život v  bezpečí 
jejich domova.

Klienty podporuje v běžném životě, po-
máhá jim řešit každodenní starosti, nemusí 
se obávat pocitu samoty ani bezmoci. V pří-
padě náhlých situací se nemusí bát o svůj 

život. Pokud se dostanou do potíží, stisk-
nutím jediného tlačítka si mohou přivolat 
pomoc. Kdykoli a odkudkoli.

Další informace naleznete na webových 
stránkách www.nas-slunovrat.cz a  webo-
vých stránkách města Kopidlna.

Při zadání slevového kódu NSHK získáte 
balíček Standard zdarma.

Kontakty: info@nas-slunovrat.cz nebo 
tel. 228 224 923.

Nová moderní terénní sociální služba Náš Slunovrat

Sběrný dvůr začal sloužit Havárie na odpadech 
byly odstraněny

V  polovině března jsme pro vás otevřeli 
nové sběrné místo komunálního odpadu 
v  Kopidlně. Nachází se v  Lipové ulici hned 
vedle hasičské zbrojnice. Provozní doba: 
úterý 15.00–16.30 hodin, sobota 8.00–11.30 
hodin. Služeb mohou využívat občané Kopi-
dlna, Pševse, Drahoraze, Mlýnce a Ledkova. 
Na základě předložení občanského průkazu 
od vás odpad převezmeme zdarma. Pro více 
informací se můžete obracet na oddělení ži-
votního prostředí, telefon 602 718 877.

Karel Žižka

Po rekonstrukci elektrického vedení NN a 
veřejného osvětlení v ulici U Nádraží došlo 
k  poškození odpadní trubky z domu čp. 29. 
Pracovníci Místního hospodářství odkryli 
místo závady, provedli opravu a zabetonovali 
zpět do původního stavu chodník. V součas-
né době vše funguje bez závad. Následně do-
šlo k ucpání odpadu na zdravotním středisku. 
Byla pozvána firma z Nové Paky na strojní 
čištění a kamerový průzkum kanalizací a po-
trubí bylo vyčištěno. V letních měsících bude 
potřeba stoku otevřít a problematické místo 
opravit.                                              Jaroslav Mikule
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Na Kopidlně mám rád především lidi, 
kteří nám pomáhají tvořit lepší město
Starosta Karel Žižka odpovídá na otázky Kopidlenských listů

Po předchozích nejméně čtyřech voleb-
ních obdobích došlo v Kopidlně na podzim 
k  zásadnější obměně vedení města. Koalici 
sestavily jiné strany a prakticky úplně nové je 
i personální obsazení rady. Kopidlenské listy 
proto oslovily nového starostu Karla Žižku, 
aby zjistily, co bude tato změna znamenat 
pro město, jeho rozvoj a obyvatele.

Jak vidíte situaci po těch několika prv-
ních měsících od velkého střídání ve ve-
dení města? Ať už z pohledu pracovního, 
nebo osobního. Liší se v  něčem dnešní 
„úřadování“ od toho, co máte v  paměti 
například z  doby, kdy jste byl neuvolně-
ným místostarostou?

Ano, máte pravdu, po dlouhé době došlo 
ke kompletní obměně vedení města, kterou 
si někdo přál více a někdo samozřejmě méně. 
Nejen já tuto změnu vidím jako prospěšnou 
pro rozvoj města, přece jen nové vedení má 
nový náboj, nové podněty, zkrátka čerstvou 
energii.

Častokrát slýchávám, že minulé vedení 
města pouze kritizujeme. Není to však prav-
da. Jsou věci, které se povedly, a za ty je třeba 
poděkovat a jsou věci, které se bohužel moc 
nepovedly, a s těmi se musíme popasovat.

Nebudu zastírat, že je to velmi náročné, 
jak z pohledu pracovního, tak osobního. A to 
i přes to, že z dob, kdy jsem byl neuvolněným 
místostarostou, mám jisté zkušenosti. Pozi-
ce starosty je do jisté míry životní styl. Moje 
žena s oblibou říká: „Chtěli jsme to, máme to.“ 
A je to tak, práce pro město a jeho obyvatele 
nás baví, i když jsou chvíle, kdy musíme dě-
lat těžká rozhodnutí s vědomím toho, že se 
zkrátka nemůžeme zavděčit všem. Stále však 
věříme, že rozdíl ve vedení města občané po-
znají.

S čím se lidé na starostu nejvíce obrace-
jí a co jim v Kopidlně chybí? Zaznamenal 
jste nějaké podněty od obyvatel, které 
dosud nebyly vyslyšeny? Jaké možnosti 
řešení jim město může nabídnout?

Lidé se nejen na mě, ale i  na další radní 
i zastupitele obracejí s různě důležitými pod-
něty. S  takovými, které se týkají každoden-
ního života a  dají se vyřešit relativně rychle 
(př. výpadek veřejného osvětlení), až po ty, 
jejichž řešení má poněkud složitější nebo 
dlouhodobější charakter. Řekl bych, že z těch 
složitějších na realizaci se nejvíce skloňuje 
lékárna nebo restaurace na radnici a  z  těch 
dlouhodobějších je to rozhodně stav komu-
nikací a  chodníků. Lékárna i  restaurace nás 
samozřejmě trápí velice, ale musím říct, že 

podnikáme aktivní kroky k  tomu, abychom 
to změnili. Co se týče stavu komunikací, mu-
sím podotknout, že zatím mapujeme, jaká 
je situace, a  zjišťujeme případné finanční, 
a tedy i dotační možnosti.

Po předchozích zastupitelstvech jste 
zdědili některé nastartované nebo na-
plánované investiční akce. Uskuteční se 
všechny, případně jak velké změny v nich 
můžeme očekávat? Samozřejmě mě mezi 
prvními napadne revitalizace náměstí, kte-
rá byla jedním z témat volební kampaně.

Ano, zdědili jsme různé akce. Tou největší 
je beze sporu kanalizace Pševes–Drahoraz. 
To je akce už rozjetá, takže nám nezbývá než 
dohlížet na doufejme bezproblémový prů-
běh realizace. Dále se realizuje multifunkční 
sportoviště u  ZŠ Kopidlno. Tím však výčet 
rozjetých investic končí. A  bohužel nemá-
me ani moc co „tahat“ ze šuplíku. Projekty, 
které by si pozornost jistě zasloužily, jsou 
jednak, jak zmiňujete, revitalizace náměstí 
a  dále pak kompletní rekonstrukce radnice. 
Projekty, které máme k  dispozici, jsou však 
zastaralé a potřebují nový přístup s ohledem 
na dnešní podmínky, a to nejen dotační. Na 
aktualizaci projektů, ale i na nových investič-
ních projektech již pracujeme ve spolupráci 
s několika projektovými společnostmi. Mys-
lím, že se obyvatelé Kopidlna mají na co těšit.

Bude v Kopidlně více zeleně, jak akcen-
tovaly některé volební strany nové koali-
ce? Může v tom nějak pomoct spolupráce 
se zahradnickou školou? A  nedostanete 
se do konfliktu třeba s požadavky na par-
kovací místa? Může být obojího v Kopidl-
ně dostatek?

Rozhodně bychom chtěli do Kopidlna 
dostat více zeleně. Některé drobnější pro-
jekty už jsme započali – obyvatelé města se 
například mohou těšit na zkrášlení náměstí 
v podobě osázených velkých dřevěných ná-
dob, které nám vyrábějí kolegové z místního 
hospodářství.

Určitě se budeme rovněž snažit, abychom 
stále větší potřebu parkovacích míst vyvážili 

zelení. Budeme na to brát zřetel např. při re-
vitalizaci sídliště, stejně jako při revitalizaci 
náměstí. Představa malého parčíku doplně-
ná vodními prvky je velmi lákavá a určitě by 
naše betonové náměstí příjemně osvěžila. 
Troufám si říct, že i tak se najde dostatek pro-
storu i pro parkovací místa.

Co se týče spolupráce se zahradnickou 
školou, určitě se jí nebráníme a  budeme ji 
aktivně podporovat.

Za posledních řekněme 15 let hrály vel-
kou roli v  rozvoji Kopidlna investiční do-
tace. Bez nich by si město těžko mohlo do-
volit rozsáhlou stavební činnost v  areálu 
základní a mateřské školy, novou požární 
zbrojnici, vodovody a  kanalizace a  mno-
hé další činnosti. Potřebuje Kopidlno do 
budoucna nějaké podobně nákladné in-
vestice a o co by v takovém případě mělo 
jít? Budete hledat nové dotační možnosti 
i mimo stavební akce?

Myslím si, že v dnešní době se málokterá 
obec obejde bez dotačních možností, v pří-
padě, že se chce rozvíjet. Kopidlno takových 
investic potřebuje celou řadu. Z těch oprav-
du velkých a finančně nákladných můžu jme-
novat rekonstrukci radnice, revitalizaci ná-
městí nebo třeba cyklostezku. Plány máme 
velké, tak nezbývá než pracovat na tom, aby 
se nám jich podařilo zrealizovat co nejvíce.

Co se týče dotačních možností mimo sta-
vební akce, pak mohu říci, že ano, i zde hle-
dáme a snažíme se využívat např. dotace na 
volnočasové činnosti, podporu sociálních 
činností nebo třeba pojízdnou prodejnu, ale 
i tolik skloňovanou zeleň.

Jedním z  bodů vašeho volebního pro-
gramu byla podpora občanských a  spol-
kových aktivit, větší autonomie připo-
jených obcí, spolupráce a  komunikace 
obecně a také otevřenost úřadu. Jak kon-
krétně se to projeví? Předpokládáte vyšší 
participaci občanů na směrování města 

Projekty, které máme k dispo-
zici, jsou však zastaralé a po-
třebují nový přístup s ohledem 
na dnešní podmínky.

Určitě se budeme snažit, aby-
chom stále větší potřebu par-
kovacích míst vyvážili zelení.
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nebo třeba i poteče více peněz do spolko-
vých činností a místních částí?

Určitě se snažíme především o komunika-
ci, jednak mezi spolky, s jednotlivými přileh-
lými obcemi, ale hlavně s občany. Příkladem 
takové komunikace je participace obyvatel 
sídliště U Cihelny, kteří měli v různých úrov-
ních projektu plánované revitalizace sídliště 
možnost zapojit se a vyjádřit, co si přejí a co 
naopak ne. Výsledkem pak bude projekt, 
u  kterého budeme žít s  vědomím, že jsme 
udělali maximum pro spokojenost občanů. 
Samozřejmě jsme si vědomi toho, že se ne-
zavděčíme všem, přinejmenším se o  to ale 
pokoušíme změnou přístupu.

Co se týče spolkových činností, už pro 
tento rok jsme částku určenou k rozdělování 
mezi spolky zvýšili. Především jsme ale sta-
novili kritéria a pravidla pro její spravedlivější 
rozdělování. Rozhodně je ale pro nás prio-

ritou podporovat každou takovou činnost, 
která přinese život do Kopidlna i jeho přileh-
lých částí. Financování místních částí zatím 
zůstalo tak, jak bývalo, nicméně i  zde by-
chom viděli prostor pro změnu, a to opět po 
projednání s jednotlivými osadními výbory.

A  co podnikatelský sektor? Má město 
velikosti a  polohy Kopidlna dnes vůbec 
šanci, aby v  něm fungovala dostatečná 
paleta služeb pro místní obyvatele, když 
postupujícím trendem je centralizace do 
větších sídel? Může tady samospráva ně-
jak pomoct? V mysli mi hned vytanou už 
jmenované opakující se potíže s lékárnou 
nebo s  pronájmem restaurace v  radnici. 
A samozřejmě chronická otázka průmyslu 
a pracovních míst v Kopidlně.

Podnikatelský sektor si rovněž zaslouží naši 
pozornost. Rozhodně bychom si přáli, aby se 
náměstí opětovně, jako tomu bývalo dříve, 
zaplnilo obchody a službami pro občany, aby 
zde byla dostatečná občanská vybavenost. 

Co se týče reálnosti tohoto přání, to je samo-
zřejmě otázka. Nechceme se však této před-
stavy vzdát a  určitě uděláme maximum pro 
to, aby se naplnila. Prvním krokem bude na-
stavení lákavějších podmínek pro podnikate-
le, aby vůbec o případném podnikání v Kopi-
dlně začali přemýšlet. A pokud by se podařilo 
do naší průmyslové zóny sehnat firmu, která 
by dala práci lidem, určitě by to bylo skvělé. 
I na tom chceme aktivně pracovat.

Na závěr trochu z jiného soudku a opti-
misticky. Co máte na současném Kopidlně 
rád? A  co by si neměl nechat ujít turista, 
který se ve městě zastaví?

Na Kopidlně mám rád především lidi, přá-
tele, kterými jsme obklopeni a kteří nám bez 
mrknutí oka pomáhají tvořit lepší Kopidlno. 
Určitě bych ale vyzdvihl zámecký park, který 
má bezesporu svoji kouzelnou atmosféru. To 
další hezké, co by sem mohl turista přijet na-
vštívit, musíme teprve vybudovat.

Ptal se Martin Žantovský

1. kolo volby prezidenta 13.–14. 1. 2023

Počty hlasů jednotlivých kandidátů v 1. kole:

2. kolo volby prezidenta 27.–28. 1. 2023

Počty hlasů jednotlivých kandidátů ve 2. kole:

Volební účast v jičínském okrese byla 71,5 % v 1. kole a 73,33 % ve 2. kole.
Volební účast v Královéhradeckém kraji byla 70,91 % v 1. kole a 72,51 % ve 2. kole.
Volební účast v ČR byla 68,24 % v 1. kole a 70,25 % ve 2. kole.   Zdroj informací: www.volby.cz

Kolik občanů Kopidlna se zúčastnilo volby 
prezidenta republiky a jak volili

Část města Počet voličů 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v % Platné hlasy Platné hlasy 

v %
Kopidlno + Ledkov 1454 856 58,87 848 99,07
Drahoraz 52 38 73,08 38 100,00
Mlýnec 71 63 88,73 63 100,00
Pševes 112 74 66,07 74 100,00
Celkem 1689 1031 61,04 1023 99,22

Kandidáti
HLASY

Počet hlasů 
celkem UmístěníKopidlno + 

Ledkov Drahoraz Mlýnec Pševes

Fischer Pavel 45 1 1 3 50 4.
Bašta Jaroslav 14 3 0 2 19 6.
Pavel Petr 196 11 16 17 240 2.
Zima Tomáš 6 0 1 0 7 8.
Nerudová Danuše 99 3 13 10 125 3.
Babiš Andrej 450 19 27 41 537 1.
Diviš Karel 14 0 1 0 15 7.
Hilšer Marek 24 1 4 1 30 5.

Část města Počet voličů 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební  
účast v %

Platné  
hlasy

Platné  
hlasy v %

Kopidlno + Ledkov 1436 895 62,69 890 99,44
Drahoraz 52 33 63,46 33 100,00
Mlýnec 72 55 76,39 55 100,00
Pševes 108 75 69,44 74 98,67
Celkem 1668 1058 63,43 1052 99,43

Kandidáti
HLASY

Počet hlasů 
celkem UmístěníKopidlno + 

Ledkov Drahoraz Mlýnec Pševes

Pavel Petr 360 13 28 26 427 2.
Babiš Andrej 450 20 27 48 625 1.

Osadním výborem Drahoraz byl vzne-
sen požadavek na opravu dveří u  garáže 
v  obci. Pracovníci Místního hospodářství 
vybourali staré dveře, vyrobili nový rám 
a  křídla, vše následně zazdili do staveb-
ního otvoru, celý prostor uklidili a špalety 
začistili. Náklady celkem přesáhly 8500 Kč. 
Přejeme, ať vrata dobře slouží.

Jaroslav Mikule
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Jak bude vypadat sídliště U Cihelny?  
Na revitalizaci se podílejí sami obyvatelé

Vážení spoluobčané, novému vedení 
města velmi záleží na tom, abyste se mohli 
účastnit toho, jak bude váš životní prostor 
vypadat a  jak se v  něm poté budete cítit. 
Jako pilotní projekt jsme zvolili řešení pro-
blematiky oblasti U  Cihelny formou partici-
pace, což je možnost aktivní účasti občanů 
na tvorbě zadání.

První fází participace bylo dne 18. 1. 2023 
veřejné setkání nad mapou, kterého se zú-
častnilo cca 45 občanů. Občanům byl vysvět-
len termín participace a poté občané celkem 
u čtyř stanovišť s mapovými podklady řešili 
problematiku dané lokality U Cihelny.

Obyvatelé si nejvíce cení na této lokalitě:
• možnosti venkovního sezení na lavičkách
• pěší zkratky na zastávku (přes soukromý 

pozemek)
• venkovního posezení pro obyvatele ob-

jektu čp. 620
• pěší zkratky do obchodu mezi objekty čp. 

616 a 617
• svahu na sáňkování

Podněty ke zlepšení v oblasti komunikací:
• zvýšení počtu parkovacích míst, kladen 

důraz na výběr vhodné lokality
• zlepšení kvality povrchů chodníků a zajiš-

tění chybějícího bezbariérového napojení 
chodníků

• zvážení jednosměrné dopravní obsluž-
nosti v lokalitě

• zvážení zpomalení dopravy v lokalitě
• zlepšení kvality povrchu komunikace ke 

garážím
• vyřešení alternativního propojení sídliště 

na autobusovou zastávku (mimo soukro-
mý pozemek ppč. 1462)

• zvážení chodníku k  autobusové zastávce 
v ul. Jičínská

• zvážení (bezbariérového) přístupu k  ob-
jektu čp. 615, 616

• vyřešení nepřehledné křižovatky u objek-
tu čp. 602 (zabránění parkování v křižovat-
ce)

• zvážení zpevnění zkratky do zahrádek
• doplnění chodníku u domu ppč. 761

Podněty ke zlepšení v  oblasti životního 
prostředí:
• nevzhledné a  nevhodné umístění kontej-

nerů, zvážení nového systému
• zvážení odstranění nevhodně umístěné 

zeleně (smrk u objektu čp. 602)
• zvážení navržení zeleně mezi garážemi 

a objektem čp. 621 a 622
• návrh na změnu funkce objektu bývalé ko-

telny (řešit s majitelem)
• zjistit účel a  funkci kabelu od objektu čp. 

601–602–615

Podněty ke zlepšení v  oblasti občanské-
ho vybavení a infrastruktury:
• chybějící hřiště, kladen důraz na výběr lo-

kality (zvážení hluku, docházkové vzdále-
nosti a bezpečnosti)

• zvýšení počtu laviček
• vytvoření dětského, sportovního a  wor-

koutového hřiště
• vytvoření stínu u  hřišť (stromy, plachty, 

pergoly)
• zvážení zabezpečení trafostanice pod ko-

pečkem (oslovení správce sítě)
• zvážení řešení zápachu z kanalizace u ob-

jektu čp. 603
• zvážení možného řešení podmáčené lo-

kality u objektu čp. 620–622

Shrnutí: Obyvatelé si nejvíce cení stávají-
cích laviček v lokalitě. Největší úskalí vidí ve 
stavu parkování, které je neorganizované 
a  poddimenzované. Obyvatelé by uvítali 
zlepšení stavu chodníků, dětské, workouto-
vé a multifunkční hřiště, zlepšení okolí kon-
tejnerových stání a jejich skladbu.

Druhou fází participace bylo vyplnění on-
-line dotazníku. Za jednu rodinu, jednu by-
tovou jednotku mohl být dotazník vyplněn 
pouze jednou. Celkem on-line dotazník vy-
plnilo 50 domácností. To je cca 1/3 všech do-
mácností v dané lokalitě. Občané odpovídali 
na 27 otázek a výstupy z on-line dotazníku 
Kopidlno – sídliště U Cihelny najdete na ná-
sledující straně.

Na základě výsledků první a  druhé fáze 
participace město zadá vytvoření archi-
tektonické studie. Výsledkem studie bude 
komplexní návrh celé lokality včetně 3D 
vizualizace, aby si občané mohli návrh do-
statečně dobře představit. Studie už bude 
podkladem k  první fázi revitalizace, kterou 
budou opravy chodníků. Další fáze revitali-
zace budou rozděleny na etapy podle toho, 
jaké finanční zdroje a případně dotační pro-
gramy budou k dispozici.

Ing. Martin Kinčl
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Co přineslo 
dotazníkové 
šetření v lokalitě 
U Cihelny
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Děkujeme sponzorům plesu

 » ALBzahrady Kopidlno
 » Autoškola Hloušek, Kopidlno
 » AVEFLOR, a. s., Budčeves
 » BAR REX Kopidlno
 » BENKO, s. r. o., Kopidlno
 » Bradáč František, Kopidlno
 » COMTEX, s. r. o., Libáň
 » COPPEX, spol. s r. o., Kolín
 » Czernin AGRO, s. r. o., Kopidlno
 » Cukrárna Kopidlno
 » Čáp Vladimír, Kopidlno
 » Český svaz včelařů, Kopidlno
 » Duhovka Kopidlno
 » EGREGA, s. r. o., Hradec Králové
 » EL-NET servis, s. r. o., Jičín
 » Faltejsek Josef
 » Farma Košík
 » FILIPA, a. s., Lázně Bělohrad
 » FK Kopidlno, z. s.
 » Forbelský Pavel, Kopidlno
 » Habich Daniel, Běchary
 » Hlubučková Barbora, Kopidlno
 » Hrad a zámek Staré Hrady
 » Hrdý Pavel
 » Hubálovský Miloš, Kopidlno

 » Hybel Alexandr, Jičín
 » Jaroš Jaroslav, Kopidlno
 » Jiří Janda Truhlářství Veliš
 » Kebab House Kopidlno
 » KOBIT, spol. s r. o., Jičín
 » Kopidlno FVE, s. r. o.
 » KOSMETIKA Tučková Lenka, Kopidlno
 » KOSMETIKA Kotlářová Alena, Cholenice
 » Kotlářová Lenka, Kopidlno
 » Králová Mirka, Kopidlno
 » Květiny Kyzivátová Lucie, Kopidlno
 » Maderoterapie Poděbrady
 » MAVE Jičín, a. s., Soběraz
 » Město Kopidlno
 » Náš chléb Kopidlno
 » NejLes, s. r. o., Pecka
 » Novinový stánek Kopidlno
 » Novotná Eva, Pševes
 » Mary Kay, Hana Tvrdá
 » Nýč Marek, Budčeves
 » Obec Cholenice
 » Ovoce zelenina Kopidlno
 » Ovocnářství Drahoraz
 » Pálenice Kopidno
 » Perseus, a. s., Běchary

 » Pišl Jiří, Kopidlno
 » Polygon, Hradec Králové
 » Průmyslové zboží Slavíková Hana,  

Kopidlno
 » Restaurace U Tomáše, Kopidlno
 » RoBiN OIL, s. r. o., Kopidlno
 » Ronovka, spol. s r. o., Kopidlno
 » Růžičková Monika, Kopidlno
 » Rybářství Chlumec nad Cidlinou, sádky 

Kopidlno
 » Salon Lilie Kopidlno
 » Skřivánková Stanislava, Kopidlno
 » SKS, s. r. o., Jablonec nad Nisou
 » Spontex
 » Statek Ledkov
 » Stavitelství Řehoř, s. r. o., Černošice
 » Strnad Libor, Kopidlno
 » Střední škola zahradnická Kopidlno
 » Škaloudová Jana, Kopidlno
 » Vinný sklípek u Staňků, Češov
 » VOS, a. s., Jičín
 » Zámecký resort Dětenice
 » Zeman Martin, Kopidlno
 » Zmátlíková Lucie, Libáň
 » Železářství Kopidlno

Reprezentativní ples města přinesl oživení zájmu

Reprezentativní ples města se konal v pá-
tek 3. 3. 2023. K tanci a poslechu hrála kape-
la EGO retro music a byla fantastická. Láka-
del, které jsme si pro návštěvníky připravili, 
bylo ale mnohem více, a i díky tomu se jich 
na plese sešlo pro někoho neuvěřitelných 
232. Oproti minulým letům je to výrazně 
více a my si toho nesmírně vážíme.

Snad na první pohled si každý návštěvník 
všiml stylové výzdoby, která byla sice časo-
vě náročná, ale díky pomoci přátel to byla 
i výborná zábava. Všem, kteří nám pomohli, 
moc děkujeme. Jejich přízně si velmi váží-
me.

Zahájení plesu patřilo tanečnímu klubu 
KZMJ Michala Šolce z  Jičína. Nejprve jsme 
mohli vidět ukázku latinskoamerických 
tanců a  hodinu poté tanců standardních. 
Oba páry byly úžasné a  svou kvalitou pat-

řičné městskému plesu. O  další zábavu se 
postaral barman Martin Vogeltanz se svojí 
exhibiční barmanskou show, která 
byla zakončena chrlením ohně 
a  létajícími hořícími lahve-
mi. Jeho vystoupení bylo 
oslnivé a  roztleskalo snad 
všechny návštěvníky.

Nemohla chybět samo-
zřejmě bohatá tombola, 
a  to především díky štěd-
rým příspěvkům od spon-
zorů. V  hlavním slosování 
hosté s  napětím očekávali, 
zda vyhrají autoškolu, čištění 
interiéru vozu, školu smyku, mobil, 
wellness, koloběžku nebo jiné sportovní vy-
bavení a mnoho dalšího.

Po celý večer si mohli hosté pochutná-

vat na výborných vínech z vinného sklípku 
u Staňků z Češova u Jičína. V nabídce bylo 

formou neřízené degustace hned 
devět různých druhů lahvových 

vín a k tomu tři druhy rozléva-
ného vína. I  další občerst-

vení bylo díky vstřícnosti 
TJ Sokol velmi bohaté. 
V  nabídce byly obložené 
talíře, chlebíčky, řízky, pár-
ky v  rohlíku, ale i  zákusky 

Mirky Králové. Za spoluprá-
ci všem moc děkujeme.
Dle spontánního hodnocení 

jedné z návštěvnic byl ples města 
noblesní. Taková pochvala je pro nás 

odměnou a  zároveň motivací do chystání 
dalších akcí. Těšíme se na ně.

Veronika Žižková
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Vážení návštěvníci kulturních, sportovních 
a  společenských akcí, vytvořili jsme pro vás 
kalendář akcí 2023 pro Kopidlno a místní čás-
ti, v němž jsou zachyceny nejen akce pořáda-
né městem, ale i akce, o kterých jsme získali 
informace od spolků a  dalších pořadatelů, 
a to k 24. 2. 2023.

Bližší informace k  jednotlivým akcím bu-
dou nadále zveřejňovány v  místním Infor-
mačním letáku, na webových stránkách 
a  facebookových profilech pořadatelů a  na 
facebooku Kopidlenských listů.

Kalendář akcí neobsahuje jednotlivá utká-
ní sportovních klubů, která si kluby zveřejňují 
obvyklým způsobem.

Některé informace jsou neúplné a  samo-
zřejmě může u akcí dojít ke změnám, věříme 
však, že i přes tyto nevýhody bude kalendář 
akcí pro vás užitečný. Organizátoři všech akcí 
vás srdečně zvou k účasti. Přejeme vám pří-
jemnou zábavu.

Kulturní a vzdělávací centrum  
a knihovna Kopidlno

  Datum Název akce Místo konání Pořadatel 
DUBEN 4. 4. Jarní tvoření KVC Město 
  20. 4. X. Čtení z místních kronik KVC Město 
  22. 4. Jarní zahradnické trhy Park Zahrad. škola 

29. 4. Rybářské závody pro dospělé Kamensko Rybáři 
  30. 4. Pálení čarodějnic Drahoraz Hřiště OV Drahoraz
  30. 4. Hasičské pálení čarodějnic Kopidlno U hasičské zbrojnice SDH 
  30. 4. Pálení čarodějnic Pševes Pševes OV Pševes
KVĚTEN 6. 5. Rybářské dětské závody (pro veřejnost) Kamensko Rybáři 

11. 5. Beseda s Věrčou – sport s handicapem KVC Město 
  12. 5. Den matek KVC Město 
  12.–14. 5. Veselé městečko Areál býval. cukrovaru Monika Růžičková
  25. 5. XI. Čtení z místních kronik KVC Město 
  27. 5. Automobilová soutěž II. ročník Areál Auto klubu Auto klub 
ČERVEN 1. 6. Beseda s Hanou Jampílkovou KVC Město 
  3. 6. Dětský den Fotbalové hřiště Město + spolky 
  3. 6. Rocková zábava Fotbalové hřiště FK 
  10. 6. Kopidlenská padesátka VII. ročník Areál Auto klubu Auto klub 
  16.–18. 6. Kopidlenské slavnosti Víceúčelové hřiště Město 
  22. 6. XII. Čtení z místních kronik KVC Město 
  24. 6. Sousedské posezení Drahoraz Hřiště OV Drahoraz
ČERVENEC 1. 7. Turnaj v malé kopané Sokolovna T. J. Sokol 
  1. 7. Pouťové posezení Mlýnec Mlýnec OV Mlýnec
  1.–15. 7. Tábor Ledce Ledce T. J. Sokol 
  10.–14. 7. Příměstský tábor Sportovní hala Město 
  17.–21. 7. Příměstský tábor Sportovní hala Město
  24.–28. 7. Příměstský tábor Sportovní hala Město
  upřesníme Letní kino Fotbalové hřiště Město 
SRPEN upřesníme Rybolovná technika (pro veřejnost) Kamensko Rybáři 
  6.–11. 8. Pobytový tábor se Sportovní halou Rudolfov Město 
  12. 8. Bluegrass festival Víceúčelové hřiště Město 
  19. 8. Zatoulaný dětský den a sousedské posezení Pševes OV Pševes

  upřesníme Letní kino Fotbalové hřiště Město 
ZÁŘÍ 2. 9. Rozloučení s prázdninami Kopidlno Žížalky 

2. 9. Benátská noc u hasičárny U hasičské zbrojnice SDH 
  9. 9. Autoturistická soutěž IX. ročník Areál Auto klubu Auto klub 
  9. 9. Drakiáda Auto klub Modeláři 
  9. 9. Výlet s ČČK   ČČK 
  15. 9. Svaté neřesti (Divadlo Artur Praha) Sokolovna Město 
  21. 9. XIII. Čtení z místních kronik KVC Město 
  23. 9. Pohádkový park Zámecký park Žížalky 
ŘÍJEN 7. 10. Kopidlenský kvítek Park Zahrad. škola 
  21. 10. 4. Kopidlenské dýňování Hřiště u KVC Město + Žížalky 
  23. 10. Cestovatelská beseda Petr Nazarov Knihovna Město 
  26. 10. XIV. Čtení z místních kronik KVC Město 
  28. 10. Dýňování – Drahoraz Dle počasí OV Drahoraz
LISTOPAD upřesníme Výlov Kamensko Rybáři 
  23. 11. XV. Čtení z místních kronik KVC Město 
  25. 11. Adventní setkání Drahoraz Kulturní místnost OV Drahoraz
PROSINEC 2. 12. Advent – koncert v kostele Kostel Město 
  3. 12. Advent – rozsvěcení vánočního stromu Náměstí Město 
  3. 12. Mikuláš – Drahoraz OV Drahoraz
  upřesníme Česko zpívá koledy Náměstí Město 
  9. 12. Mikulášská nadílka Hasičárna Žížalky + SDH 
  25. 12. Turnaj dvojic (stolní tenis) Sokolovna T. J. Sokol 

První lednový týden patřil tradičně 
koledníkům Tříkrálové sbírky. Požehná-
ní do nového roku proběhlo v Kopidlně 
opět podle zavedených pravidel, v  uli-
cích, se zpěvem a úsměvem.

Moc děkujeme všem, kteří se do sbírky 
zapojili, našim koledníkům, kteří ochot-
ně věnovali svůj čas koledování, i  ob-
čanům Kopidlna za kladné přijetí králů 
v  jejich domovech. Poděkování patří 
také všem ostatním, kteří sbírku podpo-
řili vlastním zapojením při hledání koled-
níků či zajistili zázemí a občerstvení pro 
koledníky.

Smyslem sbírky je pomáhat dobré 
věci. Vybrané peníze půjdou především 
na přímou pomoc v regionu lidem, kteří 
se ocitli v krizové situaci bez svého přiči-
nění, do služeb pro děti a mládež nebo 
na práci s ohroženými rodinami a dětmi.

V Kopidlně se v rámci Tříkrálové kole-
dy vybrala částka 11  395 Kč. Komplet-
ní výsledky sbírky dle obcí najdete na 
webu www.charitajicin.cz.

Oblastní charita Jičín

Tříkrálová sbírka 
pomůže lidem  
v regionu

Kalendář akcí 2023 – Kopidlno a místní části



12 březen 2023Kopidlenské listy

Zásahy kopidlenských hasičů
65 / 21. 11. 2022 / Běchary / K požáru níz-
ké budovy byla naše jednotka přivolána 
v  ranních hodinách (ohlášeno v  8:46 hod.) 
do obce Běchárky. V  době příjezdu naší 
jednotky již u  události zasahovala dobro-
volná jednotka z  Běchar. Průzkumem bylo 
zjištěno, že se jedná o požár sazí v komíně. 
Hasiči společně provedli protipožární za-
bezpečení a odstranili z okolí kotle všechny 
hořlavé předměty. Následně byla rozebrána 
část střechy, aby se hasiči dostali ke komínu, 
který musel být vyčištěn. Po vyčištění byla 
střecha opět zakryta a  jednotky se vrátily 
zpět na své základny. U události zasahovaly 
JSDH Běchary, JSDH Kopidlno, JSDH Libáň, 
HZS KHK PS Jičín.

66 / 23. 11. 2022 / Jičíněves / K  nahlášené 
dopravní nehodě dvou osobních automo-
bilů s  potřebou vyproštění osob byla naše 
jednotka přivolána v odpoledních hodinách 
(ohlášeno 16:22 hod.) za obec Jičíněves. Po 
příjezdu první hasičské jednotky na místo 
události a provedeném průzkumu bylo zjiš-
těno, že se nehoda obešla bez zranění a vy-
proštění osob není potřeba. Naše jednotka 
byla tedy odvolána cestou k události a vrá-
tila se zpět na svoji základnu. U události za-
sahovala pouze profesionální jednotka HZS 
KHK PS Jičín a Policie ČR.

67 / 26. 11. 2022 / Kopidlno / Na pomoc do 
domu s  pečovatelskou službou byla naše 
jednotka přivolána v dopoledních hodinách 
(ohlášeno v 11:34 hod.) do ulice Havlíčkova 
v  Kopidlně. Po příjezdu na místo události 
pomohla jednotka se zvednutím starší oso-
by po pádu na zem. Incident se naštěstí obe-
šel bez zranění, proto se následně jednotka 
mohla vrátit zpět na svoji základnu. U udá-
losti zasahovala pouze JSDH Kopidlno.

68 / 27. 11. 2022 / Běchary / Na požár byla 
naše jednotka přivolána těsně před po-
lednem (ohlášeno v  11:47 hod.) do obce 
Běchary. Po příjezdu na místo události 
a  provedeném průzkumu byl zjištěn požár 
sazí v  komíně, v  jeho horní části. Jednotka 
komín, ve spolupráci s  profesionální jed-
notkou ze stanice Jičín, vyčistila a následně 
bylo místo události předáno vyšetřovateli 
požáru. Poté se vrátila zpět na základnu. 
U  události zasahovaly JSDH Běchary, JSDH 
Kopidlno, HZS KHK PS Jičín.

69 / 28. 12. 2022 / Běchary / K  dopravní 
nehodě osobního automobilu a  linkové-
ho autobusu byla naše jednotka přivolána 
v  ranních hodinách (ohlášeno v  5:00 hod.) 
do obce Běchary. Po příjezdu na místo udá-
losti a provedeném průzkumu bylo zjištěno 
vozidlo po lehké kolizi s autobusem. Neho-
da se naštěstí obešla bez zranění a  úniku 
provozních kapalin. Jednotka provedla pro-
tipožární opatření a zajistila místo nehody. 
Následně se vrátila zpět na základnu. U udá-
losti zasahovaly JSDH Kopidlno, HZS KHK PS 
Jičín a Policie ČR.

70 / 29. 12. 2022 / Slavhostice / K nahláše-
nému požáru lesa byla naše jednotka přivo-
lána v odpoledních hodinách (ohlášeno ve 
14:04 hod.) do obce Slavhostice. Výjezd byl 
zrušen krajským operačním střediskem, těs-
ně před naším výjezdem, jelikož se jednalo 
o neohlášené pálení, tudíž planý poplach.

Roční rekapitulace:
• Událostí celkem: 70
• Dopravní nehoda: 12× (17 % z celko-

vého počtu)
• Požár: 27× (39 % z celkového počtu)
• Technická pomoc: 24× (34 % z celko-

vého počtu)
• Využití AED: 5× (7 % z celkového počtu)
• Planý poplach: 2× (3 % z celkového 

počtu)
• Lehká zranění osob: 10
• Těžká zranění osob: 7
• Usmrcené osoby: 2
• Spolupráce s LZS: 9
• Čas strávený u mimořádných událostí: 

148 hod. 12 min.
• Absolutní čas strávený u mimořád-

ných událostí: 745 hod. 3 min. („člově-
kohodiny“) 

1 / 3. 1. 2023 / Budčeves / K  nahlášenému 
požáru průmyslové budovy byla naše jed-
notka přivolána v  odpoledních hodinách 
(ohlášeno ve 14:20 hod.) do obce Budčeves. 
Výjezd byl zrušen krajským operačním stře-
diskem, těsně před naším výjezdem, jelikož 
se jednalo o planý poplach.

2 / 11. 1. 2023 / Kopidlno / K požáru sazí v ko-
míně byla naše jednotka přivolána v podve-
černích hodinách (ohlášeno v  18:31 hod.) 
do Jičínské ulice v Kopidlně. Po příjezdu na 
místo události a  provedeném průzkumu 
jednotka vybrala krbová kamna od žhavého 
materiálu a zkontrolovala komín a jeho okolí 
pomocí termokamery. Během zahoření ne-
došlo k žádným škodám na majetku ani na 
komínovém tělese. Následně se zasahující 
jednotky vrátily zpět na své základny. U udá-
losti zasahovaly JSDH Kopidlno, HZS KHK PS 
Jičín a Policie ČR.

3 / 15. 1. 2023 / Budčeves / K nahlášenému 
spadlému stromu do vozovky byla naše 
jednotka přivolána v  ranních hodinách 
(ohlášeno v 7:31 hod.) za obec Budčeves. Po 
příjezdu na místo události a  provedeném 
průzkumu byla zjištěna spadlá větev, která 
částečně zasahovala do silnice první třídy. 
Jednotka větev odstranila bez použití moto-
rové řetězové pily a následně se vrátila zpět 

pokračování na straně 13

21. 11. 2022 / Běchary / požár sazí v komíně

27. 11. 2022 / Běchary / požár sazí v komíně

11. 1. 2023 / Kopidlno / Požár sazí v komíně
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pokračování ze strany 12

na základnu. U  události zasahovala pouze 
JSDH Kopidlno.

4 / 2. 2. 2023 / Jičíněves / K  nahlášenému 
požáru novostavby byla naše jednotka při-
volána v  odpoledních hodinách (ohlášeno 
ve 13:55 hod.) do obce Jičíněves. V  době 
našeho příjezdu již u  události zasahovala 
profesionální jednotka z  Jičína. Hasiči pro-
vedli odvětrání zasažených prostor a  požár 
následně uhasili pomocí jednoho vysokotla-
kého proudu. Vzhledem k velkému zakouře-
ní bylo nutné pracovat v  dýchací technice. 
Po převzetí místa události vyšetřovatelem 
požáru se jednotky vrátily zpět na své zá-
kladny. U  události zasahovaly HZS KHK PS 
Jičín, JSDH Kopidlno, JSDH Slatiny a Policie 
ČR.

5 / 9. 2. 2023 / Kopidlno / K požáru autoser-
visu byla naše jednotka přivolána v  podve-
černích hodinách (ohlášeno v 18:05 hod.) do 
ulice Lipová v Kopidlně. Po příjezdu na místo 
události a provedeném průzkumu byl zjištěn 
požár automobilu a obytné vestavby garáže. 
Jednotka před samotným hašením musela 
zajistit vypnutí přívodu elektrické energie. 
Následně byl požár pomocí tří C-proudů 
a  jednoho vysokotlakého proudu ve spolu-
práci s dobrovolnými kolegy z Libáně a profe-
sionální jednotkou z Jičína uhašen. V průběhu 
požáru došlo ke zranění jedné civilní osoby, 
která byla předána zdravotní záchranné služ-
bě. Po likvidaci požáru bylo místo události 
předáno vyšetřovatelům požáru a  jednotky 
se vrátily na své základny. U události zasaho-
valy JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín, JSDH 
Libáň, Policie ČR a ZZS KHK Jičín.

6 / 18. 2. 2023 / Bartoušov / K dopravní neho-
dě dvou osobních automobilů byla naše jed-
notka přivolána přesně v poledne (ohlášeno 
ve 12:00 hod.) za obec Bartoušov. Po příjezdu 
na místo události a  provedeném průzkumu 
byla zjištěna dvě osobní vozidla po nárazu 
„zezadu“. Při nehodě došlo k  podezření na 
zranění jedné osoby. Pacient byl následně 
předán záchranné službě, která ho transpor-

tovala do jičínské nemocnice. Poté jednotky 
provedly zajištění místa nehody, protipožární 
opatření a po zadokumentování nehody Poli-
cií ČR uklidily vozovku. Po celou dobu zásahu 
hasiči řídili provoz na komunikaci. Následně 
se jednotky vrátily na své základny. U události 
zasahovaly JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín, 
ZZS KHK Jičín a Policie ČR.

Petr Hnát

9. 2. 2023 / Kopidlno / Požár autoservisu

18. 2. 2023 / Bartoušov / Dopravní nehoda dvou osobních automobilů

2. 2. 2023 / Jičíněves / Požár novostavby
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Balóny, válce neboli zdravotní pomůcky na cvičení

Badminton se proměnil ve sportovní odpoledne všeho druhu

Už od října loňského roku se na sportovní 
hale tak nějak povalujeme a pohupujeme. To 
neznamená, že bychom se poflakovali, na-
opak. K  povalování nám slouží nové fitbally 
a foam rollery, pro nás v Kopidlně balóny a pě-
nové válce. Cvičíme třikrát v týdnu, lekce jsou 
rozdělené podle obtížnosti. Zejména ranní lek-
ce jsou ve znamení protahování a uvolňování 
ztuhlých svalů a  pomalého probouzení těla. 

Nechybí ani jógové pozice. Podvečerní cvi-
čení pak zaměřujeme na protažení a posílení 
svalů, není výjimkou, že přidáme lehčí činky, 
a  cvičení pak nabírá jiné obrátky a  je nároč-
nější. Snažím se nabízet při cvičení vždy lehčí 
a  obtížnější variantu a  každý si vybere podle 
svého zdravotního stavu a svých možností. Je 
to velmi variabilní druh cvičení, které zvládne 
každý. Cvičení se zaměřuje na všechny svalové 

skupiny a udržuje je v plném napětí. Pomáhá 
se správným držením těla a zlepšuje jeho pruž-
nost. Balanční cviky pak posilují střed těla.

Lekce probíhají v našem „mandalovém“ sále 
v  malém kolektivu, což přispívá k  pohodové 
atmosféře. Časy lekcí najdete na stránkách 
sportovní haly www.hala-kopidlno.cz. Těším 
se na vás.

Dáša Hlubučková

Hned na začátku ledna jsme odjeli do So-
botky, společně s několika tatínky, načerpat 
zkušenosti s  jištěním dětí na lezecké stěně. 
Není to jen tak, uvázat správnou „osmičku“, 
ale zvládla jsem to, a mohli jsme se pustit do 
lezení s dětmi. Zkušenosti Ondry, Radovana 
a Lukáše jsou daleko větší než ty moje, takže 
se nemusíte bát nám děti svěřit, při každém 
lezení je alespoň jeden z nich se mnou a jis-

tíme společně. Zájem je veliký, děti moc ši-
kovné, takže se nám z úterního badmintonu 
stal spíše kroužek lezení. Scházíme se každé 
úterý od 15:30 hodin a  všem, kteří chodi-
li na badminton, vzkazujeme: nezoufejte, 
badminton se hraje v úterý dál. Nejen bad-
minton, kluci ladí kopy na bránu, uprostřed 
jedna badmintonová síť, kruhy vytrvale vy-
dávají svůj pískavý zvuk a své si musí vytrpět 

taky trampolína a  všechny duchny. Zkrátka 
z badmintonu jsme udělali sportovní odpo-
ledne všeho druhu a postupně se přidávají 
maminky, tatínkové a  hrají a  lezou s  námi. 
A  tak to má být. Je moc fajn vidět, jak děti 
zkouší každý další metr stěny a posouvají se 
výš. A když dole drží palce mamka a fandí, to 
jsou panečku pokroky. Těšíme se na vás.

Dáša, Ondra, Radovan, Lukáš
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Zprávy ze základní a mateřské školy

Formativní výuka prověřila týmovou práci
Posun v  badatelských úkolech a  v  práci 

skupin, kdy se žáci sami rozdělí dle instrukce: 
matematik, šéf, míchači, časomíra, prezentá-
tor. Každá skupina se učí provádět reflexi.

Chemie
9. tř. Redox vlastnosti kovů

Rozhodněte, zda bude probíhat reakce 
v  roztoku modré skalice, do které je pono-
řený očištěný hřebík. Ve skupinách vysloven 
předpoklad, poté založen pokus. Předpoklad 
u dvou skupin, že bude probíhat reakce, jed-
na skupina nerozhodnutá, poslední skupina, 
že nebude probíhat.

Po založení pokusu se povrch hřebíku po-
stupně pokryl mědí a roztok postupně z mod-
ré barvy se změnil na nazelenalou. Potvrzení 

toho, že reakce probíhá a železo vyredukuje 
měď. Změna barvy vysvětlena vznikajícím sí-
ranem železnatým.

8. tř. Příprava roztoku o požadované 
koncentraci

Připravte požadované množství roztoku 
dle zadání a  prezentujte výsledek své prá-
ce. Dvě skupiny přesně spočítaly, namíchaly 
a  výsledek prezentovaly. U  dvou skupin byl 
správný výsledek poměru míchání, ale nena-
míchaly potřebné množství. Neuvědomily si, 
že je potřeba na větší plochu, počet stromů. 

Pochváleni byli všichni žáci za práci, všichni 
se snažili zapojit do práce. Pro příště připra-
vit sebereflexi, jak žáci viděli svou práci, jak se 
zapojili.

8. tř. Dělicí metody
Žákům připravena směs vody, soli, křídy. 

Sami měli navrhnout a  realizovat rozdělení 
směsi. Sami provedli jednotlivé dělicí metody 
a dokázali jednotlivé složky směsi. Čtyři z pěti 
skupin navrhly správně dělicí metody vedou-
cí k  rozdělení směsi. Pátá skupina pouze fil-
traci k oddělení křídy, poté si nevěděla rady. 
Všechny skupiny dodržely pravidla bezpeč-
nosti, prakticky všichni se zapojili do práce ve 
skupině. Žáci se sami dožadovali dalšího cvi-
čení, kde by sami rozhodli o postupu práce.

Laboratorní práce: Voda, vzduch
Žáci měli tři kádinky s různými druhy vod 

a sami měli přijít na postup, jak odlišit vodu 
z  kohoutku, destilovanou a  minerální. Tři 
skupiny přišly na to, že po odpaření zůstanou 
na skle stopy solí u  vody minerální a  z  ko-
houtku, nic nebude u destilované vody. Poté 
provedli pokus a  určili, kde se nachází jaká 
voda. Celá laboratorní práce byla založena 
na samostatném uvažování a schopnosti se 
domluvit na úloze ve skupině.

Fyzika
Laboratorní práce: Čas, výpočet rychlosti

Žáci museli naměřit ve skupině určitou 
vzdálenost na chodbě pomocí pásma. Poté 
změřit čas: chůze, poklus, rychlost jízdy autí-
ček. Po změření se skupina odebrala do třídy 
a vypočítala rychlost v m/s. Nakonec přepo-
čítali na km/h. Spočítané rychlosti a postup 
řešení zástupci skupin prezentovali ostat-
ním. Dvě skupiny počítaly chybně, uvědomi-
ly si svou chybu a  výsledek opravily. Nako-
nec všichni zhodnotili celou hodinu a práci 
jednotlivých členů týmu.

Mgr. Václav Hylmar

Formativní přístup na ZŠ Kopidlno je 
realizován již několik let a uskutečňuje 
se s  ohledem na věkové a  individuální 
potřeby dětí. K prioritám patří vytváření 
bezpečného prostředí a také propojení 
získaných znalostí s praktickými doved-
nostmi. Základem výuky jsou metody 
vycházející z moderní didaktiky.
Za všechny například:
• brainstorming (lístečková metoda, 

diskusní pavučina, …)
• dramatizace (divadlo, hra v roli, …)
• komunikace (debata, rozhovor, 

řízená diskuse, kruh, …)
• vzájemné učení (skládání textu, 

vytváření příkladů, …)
• využití reflexivních karet od JOB
• Skupinové práce – zhodnocení 

a rozdělení rolí
• Samostatná práce + sebehodnocení 

dle kritérií
• badatelská výuka
• diskuse nad kritérii úspěchu pro 

skupinové diskuse
• dále metody myšlenkových a příbě-

hových map, model E-U-R
Jejich uplatnění probíhá ve většině 
předmětů různými formami – práce 
dvojic, skupin, na stanovištích, projekty, 
hry a  soutěže, týmové tvoření. V  plné 
míře je formativní přístup doplňován 
využitím interaktivních tabulí, datapro-
jektorů, počítačové učebny.

Mgr. Andrea Šulcová

Formativní hodnocení se 
v Kopidlně zabydlelo

Využití metody formativního hodnoce-
ní, která podporuje zapojení a  aktivizaci 
všech žáků, ve výuce 7. třídy k  tématu 
zámořské objevy v  hodině dějepisu pod 
vedením paní učitelky Mgr. Kateřiny 
Hakenové.
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Mikulášskou nadílku vzali do rukou deváťáci

Jako každý rok se 9. třída kopidlenské 
školy vydala v převlecích andělů, čertů a Mi-
kuláše nadělit žákům mikulášskou nadílku 
a  trochu je postrašit. Ráno v  den konání 
jsme se sešli v 7.00 hodin na budově pavilo-
nu, kde jsme se převlékli a připravili. V 7.30 
jsme vyráželi do ulic. První zastávka byla na 
1. stupni. Následně jsme se vydali předat 
přání k Vánocům do školní jídelny a zamíři-
li jsme do školky, kam jsme si bohužel ne-
mohli vzít čertovské masky. Mikuláš přečetl 
pozdrav dětem i učitelkám a děti nám mu-
sely zazpívat písničku nebo říct básničku. Po 
návštěvě školky jsme se šli napít a na chvíli 
si odpočinout před tím, než jsme zamířili na 
budovu 2. stupně. Zde jsme mohli udělat 
větší nepořádek a odnášet děti v pytlích na 
chodbu. Prostě jsme se mohli více vyřádit. 
Jelikož nám ještě zbývalo dost času, tak jsme 
se vydali do ulic města. Zašli jsme pozdra-

vit pana starostu, prodavačky v  cukrárně, 
pekárně, na poště a v jednotě. Rozdali jsme 
všechna přání a zamířili jsme zpátky do ško-
ly, abychom se převlékli do civilu, a následně 
jsme obdrželi pytlíček sladkostí a odcházeli 
jsme domů. Moc jsem si to užila.

Anna Červinková, 9. A

Ráno jsme se sešli v  7 hodin na budově 
pavilonu, abychom se stihli převléknout. Pak 
jsme vyšli, nejdříve jsme šli na 1. stupeň ke 
kostelu. Prošli jsme třídy a dali si přestávku. 
Potom následovala školka, další přestávka, 
a nakonec jsme šli do nové budovy postra-
šit 2. stupeň. Když jsme školu měli za sebou, 
čekalo nás náměstí. Navštívili jsme úřad, 
cukrárnu, pekárnu, poštu a tak dále. Rozdá-
vali jsme přáníčka a za ně jsme sem tam také 
něco dostali. Nejčastěji bonbóny, a dokonce 
i peníze. Školka a nižší třídy probíhaly v po-

hodě, ale u starších to bylo celkem na nervy. 
I přesto, že to bylo namáhavé a všichni jsme 
byli úplně vyřízeni, tak jsme si to užili.

Karolína Kinčlová, 9. A

Každý rok je v  naší škole zvykem, že 9. 
třída chodí obcházet třídy ZŠ a MŠ jako Mi-
kuláš s  anděly a  čerty. Tento rok jsme byli 
my, kdo daroval mikulášskou nadílku, a byli 
jsme rádi, že jsme se toho dočkali, protože 
to je každého sen. Na tento den jsme se mu-
seli přichystat, což nebylo nejlehčí. Každý si 
musel obstarat kostým a  hodiny výtvarné 
výchovy a pracovních činností jsme věnovali 
výrobě různých rekvizit. Poté následoval den 
5. prosince, kdy se to konalo. Snažili jsme si 
to hlavně užít a  vytvořit si na to hezkou 
vzpomínku.

Rozálie Komárková, Tereza Slavíková, 9. A
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Vyhodnocení fotosoutěže Sníh a mráz kolem nás

Žáci dojali posluchače při rozsvěcení vánočního stromu

Cílem bylo nafotit v  průběhu zimy růz-
né zajímavé úkazy vytvořené mrazem, 
sněhem. Soutěž vybízela mladé fotografy 
k  návštěvě přírody. Měli možnost fotit zá-
věje, útvary vytvořené mrazem na oknech, 
zasněženou krajinu, omrzlé stromy, ram-
pouchy v přírodě. Porota složená z učitelů 
fotografie vyhodnotila a stanovila následu-
jící pořadí.

1. místo Patrik Švorc, 8. A
2. místo Tomáš Zarycký, 4. A
3. místo Jan Zajíc, 6. A
4. místo Petra Filová, 6. A
5. místo Laura Hanasz, 6. A
Celkem se soutěže zúčastnilo osm mla-

dých fotografů. Všem zúčastněným moc dě-
kuji a gratuluji k dosaženým výsledkům.

Mgr. Václav Hylmar

1. místo Patrik Švorc, 8. A

2. místo Tomáš Zarycký, 4. A

3. místo Jan Zajíc, 6. A

Po roční pauze způsobené 
covidem-19 se mohli žáci opět 
účastnit rozsvěcení vánočního 
stromku v  Kopidlně. V  hojném 
počtu téměř 90 žáků od první 
do deváté třídy secvičili vystou-
pení plné koled a  básniček. Při 
poslední vánoční písničce Halle-
lujah od Naty Hrychové rozsvítili 
žáci malé připravené svíčičky, 
čímž spoustu lidí až dojali. Měli 
velký úspěch a  dokonce mode-
rátor programu řekl, že kdyby 
měl klobouk, tak ho smekne. 
Všem patří velké díky, neboť to 
bylo moc krásné.

Kolektiv učitelek 
 prvního stupně
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Plavecký výcvik aneb „delfíni a kapři“ Vánoční turnaj  
v kopané

Dlouholetou tradicí na základní škole je 
organizování plaveckého výcviku. Bylo tomu 
tak i v letošním školním roce. Žáci 2. a 3. třídy 
se účastnili deseti lekcí v  jičínském bazénu. 
Pro některé děti to byly počáteční krůčky 
k  poznávání plaveckých dovedností. A  jiné 
se pustily do upevňování jednotlivých pla-
veckých stylů. Pod vedením zkušených 
plavčic však průběhu výcviku všichni proká-

zali dostatek šikovnosti a  také odvahy. Své 
snažení zcela využili při závěrečných závo-
dech, kdy plnili plavání na vytrvalost i rych-
lost. Podle dosaženého výsledku se zařadili 
mezi delfíny či kapry. Krásnou odměnou 
byla nejen závěrečná jízda na tobogánu, ale 
také pochvala od plavčic a předání diplomů 
s drobnými odměnami.

Mgr. Jitka Koutníková

Dne 21. prosince se konal ve sportovní 
hale Vánoční turnaj v  kopané určený pro 
všechny žáky ZŠ. Z  1. stupně se zúčastnilo 
šest družstev, která byla nalosována ze žáků 
jednotlivých tříd. Tato družstva byla rozdě-
lena do dvou skupin, kde se utkala každý 
s každým, a vítězové skupin se utkali o první 
místo. Druzí ze skupiny poté o třetí místo. Na 
2. stupni kvůli vysoké nemocnosti žáků byla 
vytvořena pouze tři družstva, která se utkala 
ve vzájemných zápasech a  ty určily pořadí. 
Turnaj trval celé dopoledne a všichni žáci si 
sportovní dopoledne dokonale užili.

Mgr. Václav Hylmar

Výlet za odměnu 
pro čtvrťáky

Čtvrtá třída vyhrála soutěž o nejlépe vyzdo-
benou halloweenskou třídu. Jako hlavní cenu 
získali čtvrťáci den bez učení. A  tak jim třídní 
učitelka vymyslela výlet do multikina v Mladé 
Boleslavi. Objednala nový film pro děti jejich 
věku s  názvem Šoumen krokodýl. Celá třída 
jela tedy ve středu 16. listopadu autobusem do 
Boleslavi, přímo do Bondy, kde se nachází Cine-
star. Pro žáky byl zamluven jeden promítací sál. 
Film byl opravdu moc hezký a všem se líbil. Po 
skončení promítání si dali oběd v Burger Kingu 
a  jeli autobusem zase zpět do Kopidlna. Celý 
výlet se povedl, děti byly fajn a nadšené.

Mgr. Ivana Pekárková
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Děti se rády zapojují do divadelních představení
Přelom roku v mateřské škole 

Měsíc prosinec se nesl ve znamení příprav 
vánočních vystoupení v jednotlivých třídách 
mateřské školy. Nácviku se zúčastnila větši-
na dětí a výsledek byl velice vydařený. Za pří-
tomnosti rodičů a  prarodičů pak děti svoje 
vystoupení pod vedením učitelek a asisten-
tek předvedly. Jako tradičně se každé odpo-
ledne protáhlo v duchu přátelského setkání 
a  milého povídání s  čajem a  ochutnávkou 
cukroví.

Od listopadu běžel také plavecký kurz v Ji-
číně, který absolvovalo 20 dětí. Bohužel pro 
velkou nemocnost se ho v prosinci účastni-
lo méně dětí. V  lednu již byla situace lepší 
a  závěr kurzu si užila většina dětí. Tradičně 
dostaly děti diplom o  absolvování kurzu 
a malou sladkou odměnu. Jako poděkování 
děti vyrobily a předaly instruktorkám krásný 
obrázek mořské panny.

Ve středu 25. ledna 2023 proběhlo v naší 
mateřské škole autorské čtení spisovatelky 
Lenky Jakešové. Každý blok se skládal ze 
čtení pohádkového příběhu, zpívání písni-
ček, tance a společného cvičení za hudební-
ho doprovodu. Děti se zapojily s nadšením. 
Paní spisovatelka si naprosto zaslouženě 
získala jejich plnou pozornost. Bylo možné si 
zakoupit knížky i s věnováním autorky.

Pokračujeme v  divadelních představe-
ních. V  lednu to byla pohádka „O  Červené 
Karkulce“, v únoru „Šapitó“, v březnu „Krámek 
pana Kadlečka“. Děti aktivně spolupracují 
s hercem a podílejí se na vývoji děje příběhu. 
Každé představení si užívají s radostí a herce 
odměňují nadšeným potleskem.

V měsíci únoru by měla proběhnout lyžař-
ská škola na Kozákově, které se má zúčastnit 
11 dětí. Budeme doufat, že sněhové pod-
mínky dovolí, aby se školička konala.

Čeká nás také příprava tradičního maso-
pustu. Děti i dospělí si užijí veselé dopoled-
ne v maskách s písničkou a tanečkem.

I nadále se zapojujeme do projektu „Se So-
kolem do života“, kde ke cvičení využíváme 
mateřskou školu, sportovní halu a  také po-
byt na školní zahradě.

Společně s dětmi se těšíme na další pláno-
vané akce, které obohatí každodenní život 
v naší mateřské škole.

Kolektiv MŠ
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Škola nezná hranic I, mezinárodní projekt Střední školy 
zahradnické Kopidlno a Zespolu Szkol Zawodowych Bogatynia

První část probíhala od února do června 
2022. Žáci vytvářeli česko-anglicko-polské 
tematické slovníčky a  poznávali se při vi-
deosetkáních. Vyvrcholením byla návštěva 
polských přátel v Kopidlně.

Druhá část začala v září 2022 návštěvou 
zahradníků a  rybářů v  Bogatynii. Program 
zahájila přednáška o  podstávkových do-
mech v polsko-německo-českém příhraničí 
v podání paní Elzbiety Lech-Gothard, která 
se podílela na přestěhování Domu Kolo-
děje (podstávkový dům) z  Wigancic Zyta-
wskich do Zgorzelce. Role průvodce po 
Bogatynii se ujal pan Piotr Ernest, ředitel 
Zespolu Szkol Zawodowych. Kopidlenským 
ukázal nejen podstávkové domy a  parky, 
ale zavítali také do muzea, které se nachází 
v budově bývalé železniční stanice úzkoko-
lejky (Zittau–Bogatynia–Frýdlant). Zde se 
seznámili s  historií původní lužické osady 

ze 13. století nazývané Rychnov. Návštěvu 
u polských přátel zakončila prohlídka part-
nerské školy spojená s ochutnávkou regio-
nálního občerstvení.

Projekt Škola nezná hranic I  uzavřela 
v  listopadu soutěž o  nejlepší bramborový 
salát roku 2022 v  Heřmanicích u  Frýdlan-
tu. Zahradnickou školu reprezentoval Ko-
pidlenský zámecký salát Pavlíny Mottlové, 
vychovatelky domova mládeže, a  salát 
Elišky Cereňukové, žákyně 3. ročníku stu-
dijního oboru Zahradnictví, Zespol Szkol 
Zawodowych Bogatynia zastupoval salát 
Piotra Ernesta, ředitele školy. Kopidlenský 
zámecký salát vybojoval bronz, bogatynští 
obsadili s  minimálním bodovým rozdílem 
2. místo.

Česko-polské partnerství mezi školami 
pokračuje i v roce 2023.

Jana Tauchmanová

Kopidlenský zámecký salát
Když jsem nastoupila do školy v  Kopidl-

ně jako vychovatelka, zdálo se mi vše zalité 
sluncem.

Romantický park, krásný rybník, renesanč-
ní zámek a  klid. Vše plynulo v  líném tempu, 
barevný podzim pomalu přecházel v  zimu, 
podzimní mlhy a  opary se měnily na lehký 
mrazík a pod nohama začal křupat sníh.

Vše si vybírá svou daň a  jeden večer jsem 
nenastartovala auto. To pusto a  ticho se mi 
najednou nezdálo tak idylické a  vcelku bez-
radně jsem postávala u auta a čekala asi na 
zázrak. Telefon nikdo nebral a asistenční lin-
ka měla obsazeno.

„Dobrý večer.“ Lekla jsem se hlasu za se-
bou. „Jdu vám na pomoc.“ U  auta stál star-
ší pán, na hlavě klobouk s  bažantím pérem 
a  u  nohou loveckého psa. Pár ponoření do 
motoru, a  auto startuje. Zázrak. „Co jsem 
dlužná…?“ Zajiskří mu v  očích. „Až uděláte 
bramborový salát podle místního tajného re-
ceptu, tak přijdu ochutnat.“ Otazníky v mých 
očích ho popoženou k  vysvětlení. „Říká se, 
že na zámku je ukrytý recept na ten nejlep-
ší bramborový salát. Tři ženy ho tam střeží 
řadu let, nikdo se již nepamatuje, jak jsou 
tam dlouho. Ponořte se do historie, vezměte 
si na pomoc lupu a najděte ty tři ženy. Až si 
budete jistá, tak sledujte za úplňku zámek. 
Najděte recept, uvařte salát a  získejte s  ním 
uznání. Jen tak bude zrušena kletba a  ty tři 
ženy si budou konečně moct odpočinout.“ 
Otočila jsem hlavu k  zámku a  zakoukala se 
do temných oken. Nic se tam nedělo. Jen pán 
najednou zmizel. Chvilku jsem čekala, zda se 
ještě neobjeví, ale nakonec jsem nasedla do 
auta a odjela domů.

Následující dny jsem měla kolem sebe 
stovky výstřižků, fotek a článků. Marně jsem 
hledala zmínku o  receptu na salát. Lupou 
jsem prozkoumávala fotky, a jak jsem prohlí-
žela víc a  víc, tak jsem je najednou uviděla. 
Tři ženy. Nikdy nestály vedle sebe, nikdy se 
neusmívaly. Blondýnka, hnědovláska, černo-
vláska. Hlavou mi běželo, že to není možné, 
ale fotky mluvily jasně. Vzpomněla jsem si na 
Karla Čapka – Věc Makropulos. Emilia Marty 
a tady hned třikrát.

Sledovat školu při úplňku…, říkal můj za-
chránce. Kouknu do kalendáře. Zítra.

Následující den hned po práci podnikám 
noční procházku parkem, chodím opatr-
ně mezi stromy, nechci být vidět. Až kolem 
půlnoci vidím přicházet tři postavy. Jsou to 

pokračování na straně 21
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ony. Strážkyně tajemství, ženy zatížené klet-
bou, ženy, které si neodpočinou. Počkám, až 
klapnou vrata, a vydám se opatrně za nimi. 
Po schodech našlapuji tak, abych nebyla 
slyšet, a rozkoukávám se ve tmě. Ženy si svítí 
baterkami a mně je najednou jasné, proč se 
mluví o tom, že na zámku straší. Je mi straš-
ná zima, ale vím, že jsem blízko tajemství. Vi-
dím je vcházet do jedné třídy, krčím se pak za 
dveřmi a sleduji, jak spouštějí ze zdi na zem 
velikou basu. Vždycky jsem přemýšlela, kdo 
na ni asi hrál a  proč tu nejsou další nástro-
je… Teď je mi to jasné. Byl to jen úkryt pro 
srolovaný pergamen s  receptem. Kontrolují 
neporušenou pečeť a  s  povzdechem ji vrací 
zpět. „Opět neporušeno. Takže musíme dal-
ší úplněk zase na kontrolu. Jen kvůli tomu, 
že jsme tenkrát spletly recept a místo jablek 
jsme do salátu přimíchaly hrášek. Ten mys-
livec nás proklel.“ Je vidět, že jim to po těch 
letech přijde nespravedlivé. Jedna z  nich si 
povzdechne, že je to asi osud, a další dvě jen 
přikyvují. „No ale byla to tenkrát legrace, jak 
všichni místo jednání běhali a hledali toale-
ty. Jeden by nevěřil, co dokáže půl kila hráš-
ku. No, nic. Je pozdě, jdeme domů. Uvidíme 
se zítra ve škole a  další úplněk tady.“ Basu 
vrací na stěnu a já mizím za roh.

Pak už to jde rychle. Lovím pergamen, 
lámu pečeť a  fotím recept. Doma pak pro-

hlížím ofocenou recepturu. Nic exotického, 
přesný poměr brambor, vajec, majonézy, 
okurek a  koření. Speciální odrůda jablek 
a  opravdu přísný zákaz hrášku. A  dovětek. 
Vlastně kletba.

„Až když další žena ze zámku uvaří salát 
podle schovaného a  střeženého receptu, dá 
ho ochutnat a stane na stupínku vítězů, bu-
dou mít tři hříšnice konečně klid.“

Pavlína Mottlová,  
vychovatelka domova mládeže

2 kila brambor – vzala jsem varný typ 
na salát – uvařit ve slupce a oloupat ješ-
tě lehce vlahé, nakrájet na kostičky a zalít 
cca velkým panákem láku z okurek

2 cibule střední velikosti – nakrájela 
jsem je a spařila horkou vodou, pak jsem 
je osolila a opepřila

8 vajec uvařených natvrdo – taky na 
kostičky

zhruba 5 větších okurek – na kostičky
5–6 mrkví – vařila jsem je v hodně oso-

lené vodě, pak na kostičky
dvě až tři lžíce plnotučné hořčice
majonéza Hellmanns – jedna velká 

a druhá střední a ještě jsem přidala trochu
sůl, pepř
dvě oloupaná jablka, nakrájená na vět-

ší kostičky než vše ostatní – přimíchat, až 
když je vše hotové a bude se podávat, tak-
že třeba dvě tři hodiny před

Když poprvé vše zamíchám, tak so-
lím…, pak nechávám rozležet do druhé-
ho dne a  solím zase, obvykle přidávám 
i hořčici, brambory vše vcucnou. :-) A než 
se podává, tak se někdy taky ještě solí 
a pepří.

Vždy mě tento obor zajímal. Mám velice po-
zitivní vztah k přírodě a chtěl bych po skonče-
ní studia zůstat v  zahradničení. Proto studuji 
zahradnický obor, ale zároveň si myslím, že 
pokud bych nesehnal místo v  zahradnictví, 
mám dveře otevřené i  jinde. Snažím se stále 
si nechávat co nejširší rozhled ve svém oboru. 
Studuji svoji školu, protože mě její zaměření 
baví, zajímá a  jde mi. Po vystudování mi to 
také přijde jako nejlepší možnost, jak dosáh-
nout svých cílů.

Jakub Verecký, 1. ročník,   
učební obor Zahradník

Foto Jan Špaček, učitel odborného výcviku, 
zelinářství a mechanizace

Recept na Kopidlenský 
zámecký salát od 
Pavlíny Mottlové

Proč jsem si vybral 
zahradnickou školu v Kopidlně

pokračování ze strany 20

Jaro se blíží a  zahrádky volají! Přijeď-
te si k nám 22. 4. 2023 od 8.00 do 13.00 
nakoupit sadbu zeleniny, květin, letniček 
na záhony i do truhlíků, bylinky, okrasné 
trávy, keře, stromky a další zboží. Můžete 
se těšit na výpěstky zahradnické školy – 
sadba zeleniny, letničky na záhony a  do 
truhlíků, hrnkové a  pokojové rostliny, 

okrasné trávy, keře a bylinky.
Žáci pro vás také připravili drobné flo-

ristické dekorace, v  parku na vás čekají 
prodejní stánky se zahradnickým a  ře-
meslným sortimentem a nebude chybět 
prohlídka palmového skleníku.

Ludmila Šulcová, zástupkyně ředitelky 
Střední školy zahradnické Kopidlno

Jarní zahradnické trhy
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Tomáš Czernin besedoval se studenty

Mezi zahradníky a rybáře přišel Tomáš Zachariáš Josef Maria Děpold Rudolf Kazimír Hostislav Czernin, příslušník vinořské větve rodu Czerninů, 
majitel zámku Dymokury. Žákům nejdříve přiblížil historii šlechtického rodu Czerninů a pak odpovídal na jejich otázky.           Jana Tauchmanová

Členové mediatýmu letos také pronikají 
do tajů rozhlasového moderátora. První se 
do nahrávacího studia Radia Kulíšek, které se 
nachází v suterénu domova mládeže Střední 
školy Lomnice nad Popelkou, vypravil Domi-
nik Suchý a Adam Pavelka (oba 1. ročník, stu-
dijní obor Rybářství). Adam ovládal mixážní 
pult, za mikrofon zasedl Dominik. Rybáři si 
vyzkoušeli úvod rozhlasového vysílání nej-
dříve sami a potom přizvali i kolegy z media-
týmu lomnické školy.

Text a foto Jana Tauchmanová

Členové mediatýmu naší školy jsou ka-
ždoročně mezi redaktory dětských médií 
Dětského filmového a  televizního festivalu 
Oty Hofmana v Ostrově u Karlových Varů.

Tentokrát mediatým reprezentovala Ni-
kola Koubková, žákyně 3. ročníku učebního 
oboru Zahradník. Natáčela rozhovory s her-
ci, zpěváky, spisovateli a sportovci, kteří při-
jeli do Ostrova.

Na zvídavé otázky, na kterých se „na dálku“ 
podílela Tereza Javůrková (2. ročník, učební 
obor Zahradník) a  další zahradníci a  rybáři, 
odpovídal Bolek Polívka, olympionik Aleš 
Valenta, spisovatel Filip Rožek, zpěváci Jan 
Bendig, Jan Budař nebo Eva Matějovská.

Festivalové podcasty si můžete poslech-
nout na těchto odkazech:

Bolek Polívka https://open.spotify.com/
episode/56YSTUSSz1MpoUek0S3fBD

Aleš Valenta https://open.spotify.com/
episode/4qAUtGhH0VAjJaXHeWEiKk

Text a foto Jana Tauchmanová

Rybář v roli moderátoraZahradník redaktor na filmovém festivalu
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Střípky z domova mládeže
V domově mládeže se žáky pracují čtyři vychovatelé: Bc. Martina Kunčíková, 
Ing. Naďa Filounková, Pavlína Mottlová a Luděk Šturma.

Osobní volno na domově mládeže: ně-
kdo na bowlingu v Jičíně, někdo u šicího 
stroje.

Foto Veronika Jordánová, 3. ročník, 
studijní obor Zahradnictví (bowling)

Foto Bc. Martina Kunčíková, vychova-
telka domova mládeže (šicí stroj)

Beseda „Zdravé stravování dospívajících“ 

pro žáky domova mládeže byla doplněna 

ochutnávkou pomazánek zhotovených 

paní lektorkou a druhý den po konzultaci 

a  úpravě receptů i  ochutnávkou dýňové 

polévky a  palačinek se špenátem zho-

tovených paní vychovatelkou Pavlínou 

Mottlovou.
Foto Anna Trnková, 1. ročník, učební 

obor Zahradník
Svatý Valentýn na domově mládeže. 
Děvčata vyráběla romantické věnce ve 
tvaru srdce z kravat a páni kluci naložili 
utopence.

Foto Bc. Martina Kunčíková

Výroba levandulových pytlíčků.

Řemeslný kroužek

Zkouška dramatického kroužku.
Foto Bc. Martina Kunčíková

Partička z domova mládeže se domluvila 
a s panem učitelem Josefem Hliněným 
jela na večerní lyžování.

Foto Josef Hliněný

Žáci z domova mládeže se před Vánoci 
proměnili v Ježíškova vnoučata a navští-
vili Domov svatého Josefa v Žirči.

Text a foto Bc. Martina Kunčíková

Pan Takáč, instruktor na misích v Čečen-
sku a v Afghánistánu, besedoval s žáky 
na domově mládeže o etickém a neetic-
kém chování a vzájemném respektu. Vel-
ké zpestření byla ukázka různých zbraní 
a praktické ukázky, jak postupovat 
v případě napadení a ohrožení života.

Text a foto Bc. Martina Kunčíková
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Žáci 3. ročníku (učební obor Zahradnické prá-
ce) osazovali na odborném výcviku hydropo-
nickou stěnu na domově mládeže. 

 Foto Ing. Petra Sedláčková

U nás na škole zvládnou uvázat kytici i kluci 
z 1. a 2. ročníku učebního oboru Zahradnické 
práce.

Foto Naďa Novotná,  
učitelka odborného výcviku

Dobrý zahradník musí umět i roubovat. Tuto 
dovednost se žáci učí už v 1. ročníku.

Foto Jan Špaček

Zahradníci a rybáři se 4. 12. 2022 představili 
v pořadu České televize Polopatě. Podívat se 
na něj můžete v ivysílání:  
https://www.ceskatelevize.cz/porady/ 
10658625776-polopate/222562220400035/

Zprávy ze zahradnické školy

V  letošním roce slaví Střední škola 
zahradnická 75. výročí přestěhování 
zahradnického školství do Kopidlna. 
Slavíme a zveme naše absolventy v so-
botu 17.  6. 2023 od 9 do 15 hodin na 
Sraz absolventů. Přijeďte se podívat do 
školy, posedět v  lavicích, zavzpomínat 
a podělit se o své příběhy.

Jana Tauchmanová
Foto Helena Bartošová Beláková

75. výročí Střední 
zahradnické školy  
v Kopidlně

Živá zelená stěna s kontrolou přes mobil

Střípky od zahradníků

V  dnešní uspěchané době, kdy většina 
z nás nemá tolik času být v přírodě, narůstá 
zájem o vysazování květin v interiérech. Jed-
nou z  možností je i  tzv. zelená stěna. Aby-
chom ve škole byli stále trendy, učíme se, 
jak takovou stěnu osázet a jak se o ni starat. 
A jelikož se dá čím dál tím víc věcí obsluho-
vat přes mobilní telefon, měla by i tato stěna 
v budoucnu mít tuto schopnost. Stěna fun-
guje na principu hydroponie. Rostliny jsou 
zasazené v  inertním substrátu nebo jiném 
materiálu, který rostlinám nedodává žádné 
živiny, ale slouží pouze k zakořenění. Všech-
ny živiny jsou rostlinám dodávány ve formě 
zálivky, která je nalitá v zásobníku, ze které-
ho se dostává k rostlinám. V rámci spoluprá-
ce se SPOŠ Dvůr Králové propojíme znalosti 
zahradníků a informačních techniků. Výsled-
kem bude zelená stěna, kterou bude možno 
ovládat přes telefon. Dokážeme nastavit 
intenzitu osvětlení, kontrolovat vlhkost sub-
strátu a potřebu dodání zálivky, čímž bude 
fyzická obsluha nutná pouze párkrát do mě-
síce. Třeba jsme vás inspirovali k zamyšlení, 
až budete v následujících týdnech přesazo-
vat pokojové květiny, že se dají osázet i jinak.

Jan Špaček, učitel odborného výcviku, 
zelinářství a mechanizace

https://www.ceskatelevize.cz/porady/10658625776-polopate/222562220400035/
https://www.ceskatelevize.cz/porady/10658625776-polopate/222562220400035/
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Střípky od rybářů

Žáci 2. a 3. ročníku studijního oboru Rybářství 
se vydali na blokovou praxi z předmětu mys-
livost do Chřibské. Město leží v okrese Děčín, 
v Lužických horách, ve Šluknovském výběžku, 
na okraji národního parku České Švýcarsko.
Foto Josef Hliněný, učitel rybářství a myslivosti

Žáci 1. a 2. ročníku studijního oboru Rybářství se při únorové odborné praxi učili síťování a přišívání výpletu ke keseru. Na zámeckém rybníku je čekala 
technika jízdy lodí a ze břehu házeli vrhací síť.                                                                                                                                                                                                     Foto Josef Hliněný

Žáci studijního oboru Rybářství při odborné 
praxi brakují (třídí) ryby.

Foto Josef Hliněný

Žáci studijního oboru Rybářství se učí upravo-
vat sladkovodní ryby. Třeťáci a čtvrťáci umějí 
filetovat a vyrábět kapří hranolky.

Foto Josef Hliněný

Město Chřibská. Je obklopeno zalesněný-
mi kopci vysokými 426 až 774 metrů, které 
jsou součástí geografických celků Kytlická 
pahorkatina, Lužický hřbet a  Jetřichovic-
ké stěny. Jediným vodním tokem je říčka 
Chřibská Kamenice, pramenící na úpatí 
Jedlové. Chřibská leží na území chráněné 
krajinné oblasti Lužické hory a zčásti, svým 
západním okrajem, na územích chráněné 
krajinné oblasti Labské pískovce a národ-
ního parku České Švýcarsko.
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Obyvatelku Pševsi Janu Čtvrtečkovou ne-
musím snad dlouze představovat, znám ji 
jako nenápadnou, usměvavou ženu zajíma-
jící se o svou rodnou obec, o její obyvatele, 
o současný i minulý život této vesnice. Snad 
mi odpustí následující drobnou připomínku 
její osoby a  její kulturní a  společenské čin-
nosti zde na stránkách Kopidlenských listů, 
kterou jsem si dovolila i přes její nesouhlas 
napsat, a  to díky životnímu jubileu, které 
v letošním roce oslavila.

Paní Čtvrtečková se narodila ve Pševsi 
jako Jana Jelínková a chodila do drahorazské 
školy, na kterou ráda vzpomíná. Osud ji na 
čas zavál mimo rodné Kopidlensko do ško-
ly a za prací, často však dojížděla do Pševsi 
za svými rodiči. Na konci 70. let 20. stol. se 
(už s  rodinou) vrátila zpátky a v rodné obci 
zůstala natrvalo. Janin spolužák z drahoraz-
ské školy a dlouholetý kronikář Ketně Milo-
slav Sádlo ji svým zájmem o historii a rodný 
kraj natolik ovlivnil, že se díky němu začala 
více zajímat o  místo svého dětství a  mládí 
a  od roku 2007 se stala kronikářkou obce 
Pševes (přestože ta již byla součástí měs-
ta Kopidlna). U  této záslužné, zajímavé, ale 
i zodpovědné a mnohdy složité činnosti zů-
stala paní Čtvrtečková dosud, a  tak se z  je-
jího úhledného rukopisu můžeme dozvídat 
zajímavosti o Pševsi my současníci i budoucí 
generace. Jana Čtvrtečková je kronikářkou 
obce Pševes již 15 let.

Zejména díky svému pečlivému psaní kro-
niky a zájmu o vesnici bývá paní Čtvrtečková 
již řadu let nominována na cenu Jivínského 
Štefana, což je ocenění za kulturní činnost na 
území okresu Jičín. Také letos byla paní Jana 
navržena na tuto cenu, a to za dlouhodobý 
přínos v činnosti kronikářské a za práci v re-
dakční radě Kopidlenských listů. I  samotná 
nominace už je oceněním a dobrou vizitkou 
každého člověka, který má zájem o součas-

ný i minulý život obyvatel v jičínském okrese.
V roce 2015 pozvala Redakční rada Kopi-

dlenských listů do svých řad všechny kroni-
kářky Kopidlna i místních částí (Pševsi, Mlýn-
ce a Drahorazi). Ledkov jako osada Kopidlna 
svého samostatného kronikáře nikdy neměl. 
Všechny kronikářky účast v  redakční radě 
přijaly, a tak se s Janou Čtvrtečkovou setká-
váme mimo jiné na pracovních schůzkách 
rady a  navzájem se informujeme a  inspiru-
jeme. A  v  neposlední řadě všichni členové 
redakční rady do kopidlenského čtvrtletníku 
také přispívají svými články, fotografiemi 
atd. První letošní schůzku redakční rady „vy-
užili“ v dobrém slova smyslu pánové staros-
ta s  místostarostou města Kopidlna mimo 
jiné k  tomu, aby paní Čtvrtečkové srdečně 
poblahopřáli a zahrnuli ji květinami a možná 
i dojetím.

Milá Jano, ráda se touto cestou připoju-
ji s  přáním všeho nejlepšího do dalších let 
a těším se na další naše společná setkání!

Zdenka Gláserová z Drahorazi

Starosta Kopidlna Karel Žižka s místostarostou 
Martinem Kinčlem v  zákrytu dorazili s  blaho-
přáním jubilantce.

Měl jsem možnost poznat život včelího 
společenství, které se dá přirovnat k  lid-
skému společenství. U včel vládne matka, 
nám lidem vládne Bůh. Mohli bychom 
se v  mnohém od včel však učit. Matku 
všechny včely přísně respektují, mají roz-
dělenou práci a v klidu a s radostí ji na sto 
procent odvádějí. Pokud však matka uhy-
ne, nastane chaos a nervozita. Včely bez 
vedení zmatkují, bezhlavě poletují a jsou 
určeny k  zániku. Někdy si však vytvoří 
vlastní matku-trubčici, ale tím se zánik 
a  trápení pouze oddálí. Pokud zkušený 
včelař včas pozná, že včely osiřely, může 
jim dát novou pravou matku, kterou za-
krátko včely přijmou.
Přesně z  tohoto přírodního příkladu od-
vozuji i  lidské společenství. Nám lidem 
vládne Bůh, a pokud ho lidé respektovali, 
tak vládla pohoda a přátelství. Lidé spo-
kojeně pracovali a společně vytvářeli bu-
doucnost. Mezi lidmi vládla čest, sprave-
dlnost a pravda, ta byla jen jedna. V této 
pohodě jsem já ještě vyrůstal. Dneska 
neuznáváme Boha jako našeho vedoucí-
ho a snažíme se o náhradní vedení v po-
době trubců. Zde se neuznávají přírodní 
zákonitosti, vše, co bylo vybudované, se 
postupně ničí, stokrát opakovaná lež se 
stává pravdou. Myslím si, že toto vede 
postupně k  zániku civilizace. Pokud by-
chom se však vrátili k Bohu, podobně jako 
u včel, když dostanou novou matku, snad 
by mohla znovu nastat lidská pohoda 
provázená Boží láskou.

Antonín Erben

Učme se od přírody

V  roce 2022 zahájil Auto klub Kopidlno 
činnost prvním ročníkem automobilové 
orientační soutěže O  pohár starosty města 
pro širokou veřejnost, za finanční podpory 
města. Přestože jsme se snažili o  širší pro-
pagaci akce, sjelo se v  sobotu 28. května 
pouze osm posádek. K této akci nás nepřímo 
již dva roky vyzývali místní motoristé, kte-
ří chtěli soutěž také pro dospělé, jelikož již 
mají velké děti a nemohou se zúčastnit AOS 
pro rodiče a děti. Druhý ročník této soutěže 
se v  roce 2023 uskuteční pravděpodobně 
opět koncem května. Na termín akce bude-
me včas upozorňovat na webových strán-
kách www.akkopidlno.cz a  facebooku Auto 
klubu Kopidlno.

Rovněž za finanční podpory města Kopidl-
no jsme v sobotu 11. června 2022 uspořádali 

již šestý ročník Kopidlenské padesátky – se-
tkání majitelů a příznivců malých motocyklů 
o obsahu do 50 ccm.

Jubilejní, desátý ročník Autoturistické 
orientační soutěže pro rodiče a  děti jsme 
uspořádali v  sobotu 3. září 2022. Tuto akci 
pořádáme rovněž za finanční podpory měs-
ta Kopidlno. Příští, jedenáctý ročník soutěže 
plánujeme na 2. září 2023.

Auto klub Kopidlno rád přivítá do svých 
řad nové, zejména mladší členy. Věkový 
průměr totiž ke konci loňského roku dosáhl 
59,05 roku.

Mojmír Chalupa, předseda AKK
Jan Gottwald, hospodář AKK

(Redakční výběr z výroční zprávy, podrobně 
o všech akcích autoklub informuje na strán-

kách KL v průběhu celého roku)

Blahopřání paní Janě Čtvrtečkové

Auto klub Kopidlno v roce 2022 nezahálel
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Třicetiletá vál-
ka ovlivnila cel-
kovou mocen-
skou rovnováhu 
v  Evropě a  před 
podpisem vest-
fálského míru 
docházelo k  bit-
vám na souši 
i  na moři. Pod 
prapory armád katolické i  protestant-
ské strany umírali muži, kteří plnili roz-
kazy svých velitelů, z nichž generálové 
Albrecht z  Valdštejna a  Matyáš Gallas 
zanechali mj. dějinný odkaz v  severo-
východních Čechách jako vlastníci roz-
sáhlého pozemkového majetku a s ním 
spojeného hospodářského celku. O tři-
cetileté válce bylo řečeno a  napsáno 
mnohé, ale kniha od Mgr. Tomáše Ko-
cha je poněkud odlišná.

V  publikaci Umění vojenství 1600–
1648 je celkový obraz vojenského živo-
ta (a smrti v boji) 1. poloviny 17. století 
popsán pohledem na odlišnou strategii 
vojenských „škol“ několika zemí, bitevní 
taktiku jednotlivých armád, celkovou 
organizaci vojenských těles i  jednotli-
vých bojových formací. Zásluhou au-
torova badatelského přístupu se lze 
dovědět informace o vizuálním vnímání 
bitev a  reáliích polních tažení i  vojen-
ského tábora, které se týkaly vojáků 
i osob zajišťujících trén. Značný prostor 
je věnován postupným změnám vo-
jenství – v  této souvislosti je zmíněna 
reforma lehkého jezdectva provedená 
Albrechtem z  Valdštejna. Také schop-
nosti Matyáše Gallase, vrchního velitele 
císařské armády (po smrti generalissima 
Valdštejna), jsou objektivně posouzeny 
– přezdívka Kazivoj (pro jeho údajnou 
neschopnost velet velkým bojovým 
formacím) tedy částečně platila, neboť 
Matyáš Gallas byl úspěšný zejména při 
obléhání strategických bodů – hradů, 
měst, pevností.

Kniha Umění vojenství 1600–1648 je 
informativně objevným a počtem stran 
nejrozsáhlejším svazkem edice Útrapy 
a  hrůzy třicetileté války – její text do-
plňují kvalitní černobílé i barevné foto-
grafie, pouze někde si zařádil „tiskařský 
šotek“.                                  Stanislav Vaněk

Mgr. Tomáš Koch – Umění vojenství 1600–
1648: Základy vývoje taktik a formací v 1. polo-
vině 17. století, edice: Útrapy a hrůzy třicetileté 
války – sv. 10, ISBN: 978-80-88030-70-6, 218 
str. + 16 str. barevné přílohy, 1. vyd., Bohumír 
Němec – Veduta, České Budějovice v roce 2023 
(v tiráži uveden rok 2022).

Tip na knihu:  
Umění vojenství  
1600–1648

Jak se změnila krajina v okolí Mlýnce

Od 19. století došlo v okolí Mlýnce vcelku 
k výrazným změnám. Většina se týkala vod-
ních ploch, které musely ustoupit buď pro-
storu pro zemědělství, či zalesnění.

1. První velkou změnou je vysušení Ka-
menského rybníka, na jehož místě nyní na-
lezneme pole, řeku, jež byla přítokem rybní-
ka, a les. Ovšem ostrůvek, který byl součástí 
rybníka, na místě zůstal a stal se zalesněným 
kouskem s  místním názvem Pavilonek. (Na 
počátku 20. století byl ostrůvek údajně ob-
líbeným místem kněžny. Prý na něm stávala 
menší stavba, ke které dojížděla na loďce.)

2. Můžeme si všimnout, že na rybníce Zr-
cadlu přibyla hráz, která rozdělila rybník na 
dvě části. Je to z důvodu absence Kamenské-
ho rybníka. K. rybník totiž sloužil mimo jiné 
i  jako regulátor hladiny Zrcadla, a  proto se 
nově vzniklé takzvané Malé Zrcadlo stalo spí-
še zásobárnou vody než chovným rybníkem.

3. Zde zmizel menší rybník úplně, ovšem 
ačkoliv to není v  nové mapě zakreslené, 
v  lese je stále viditelná zamokřená oblast 
s rákosím.

4. Tok řeky Mrliny byl upraven, narovnán 
a  ohrazen kameny po obou stranách. Nyní 
jsou kameny pod vrstvou nánosů a  viditel-
né jen na některých místech. Upravení toku 
bylo výhodné v době záplav a osobně mys-
lím, že mělo také odsunout řeku, aby mohla 
snadněji vzniknout železnice.

5. Na posledním obrázku můžeme vidět 
zmizení louky a  její přeměnu z  části v  les 
a z části v pole.

Dokonce i rybník Zrcadlo byl na dva roky 
vysušen kvůli zemědělským účelům. Naštěs-
tí se tam plodinám moc nedařilo, a  tak byl 
vrácen do původního stavu.

Hana Lhotáková
mapové podklady: Mapy.cz
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V rámci podzimních senátních a komunál-
ních voleb se v  místních částech Kopidlna 
konaly rovněž ankety k  osadním výborům. 
V Drahorazi došlo na základě výsledků ankety 
k výměně dvou z pěti členů výboru, tři zůstali. 
Ale protože adventní setkání místních obyva-
tel naplánoval ještě „starý“ osadní výbor, roz-
loučil se právě touto akcí, jejíž konání zavedl 
v roce 2018 a která se (vyjma 2 let covidových 
2020 a 2021) stala novou zdejší tradicí.

V  Drahorazi jsme nikdy neměli výzdobu, 
která by oživila vesnici a  zpříjemnila pokou-
kání nejen spoluobčanům, ale i přijíždějícím 
na náš hřbitov. Proto jsme se rozhodli svépo-
mocí udělat vesničku krásnější. Náves zdobil 
betlém, který vytvořili pánové Jan Honzík 
a  Petr Vích s  rodinami. Moc děkujeme jim 
i dalším spoluobčanům, kteří přispěli senem, 
kolébkou atd. Dále pan Ant. Spáčil obstaral 
stromeček, který jsme mohli společně ozdo-
bit a rozsvítit.

Sešli jsme se na návsi v hojném počtu. Zdo-
bení stromečku si užívaly jak děti, tak dospělí. 
Zněly koledy, které předvánoční atmosféru 
dokreslily. To nejkrásnější přišlo na konec, a to 
rozsvícení stromečku a betlému.

Potom jsme se společně vydali do naší kul-
turní místnosti k „Adventnímu posezení“. Zde 

Ve volební a společenské místnosti (jak se 
jí začalo postupně říkat) domu čp. 21 se po 
nezbytných přípravách stolů, židlí a  dalšího 
vybavení zatopilo v  kamnech a  pak začaly 
přípravy bohatého občerstvení, vyrobeného 
a  doneseného dobrovolníky i  některými ná-
vštěvníky. V předvečer 1. adventní neděle byla 
místnost již svátečně vyzdobena, nechyběla 
první ochutnávka vánočního cukroví. Nikdo 
netrpěl hlady ani žízní a sobotní večer a noc 

bylo nachystáno pro všechny bohaté občers-
tvení. Bylo veselo, povídalo se, hrálo na kytary 
a zpívalo se až do pozdního rána.

Týden poté, 3. 12. 2023, naši vesničku na-
vštívil Mikuláš se svou družinou. Čekání na ně 
si děti i  rodiče zpestřili výrobou lucerniček. 
Bylo chladno, pro zahřátí byl podáván teplý 
čaj a pro dospělé grog. Děti za básničku do-
staly nadílku.

Moc času na přípravu akcí nebylo, ale i tak 
byly pozitivní ohlasy. Po dlouhé covidové od-
mlce to bylo příjemné zpestření v naší malé 
vesničce. Těšíme se na další akce a naší sna-
hou bude zdokonalovat se, proto budeme 
rádi za každý názor, nápad, a půjde nám to líp.

Na závěr chceme poděkovat všem z Draho-
raze za účast a tím i podporu.

M. Honzíková, H. Fikarová

zakončili někteří dokonce až další den ráno. Je 
jen veliká škoda, že místnost je tak malá, že ne-
pojme ani místní obyvatele, vejde se jich sedí-
cích dovnitř zhruba 30. Přes pozvání všech tak 
někteří zůstali doma a ti, co přišli později, se 
zastavili ve dveřích, protože se dovnitř zkrátka 
nevešla už ani židlička, natož osoba navíc.

Druhý den ráno začal advent a všichni jsme 
pozvolna začali vyhlížet Vánoce… ale to už je 
jiný příběh.                                                             (zgl)

Osadní výbor v Drahorazi  
se rozloučil Adventním posezením

Předvánoční nálada v Drahorazi přinesla
příjemné zpestření po dlouhé odmlce
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Rozsvícení vánočního stromu v  Kopidlně 
proběhlo 27.  11. 2022. Byla to první akce, 
která byla organizovaná pod taktovkou 
nového vedení města. Oproti předchozím 
letům došlo ke změně a  akce se přesunula 
ze soboty na první adventní neděli. To však 
nebyla jediná změna. Myslím, že obyvatelé 
Kopidlna a  blízkého okolí, kteří akci navští-
vili, poznali na první pohled, že se jedná 
o akci, kterou Kopidlno dlouho nezažilo. Dle 
odhadů bylo na našem náměstí kolem 600 
lidí. Velmi si vážíme všech, kteří přišli a svojí 
účastí tuto akci podpořili.

A  co všechno jste mohli vidět? Akci za-
hájily děti nejprve z  mateřské a  následně 
ze základní školy. Byly úžasné a  my moc 
děkujeme všem učitelkám, které s  přípra-
vou vystoupení dětí pomáhaly. Všechny 
vystupující děti dostaly při odchodu z pódia 
krásný balíček plný dobrot a lucerničku (moc 
děkuji Pavlíně a Elišce Zemanovým a Agátě 
Berounské za pomoc s  jejich výrobou) na 
následující pochod parkem. Ten vedl prorok 
s andělem na koních, kteří měli za úkol najít 
u  palmového skleníku světlo, díky kterému 
jsme mohli společně s dalšími anděly zapálit 
první svíčku na adventním svícnu. Celý prů-
vod doprovázeli ještě andělé na chůdách, 
kteří byli úžasní. Následovalo vystoupení 
skupiny MyšMaš, u kterého se vyřádily pře-
devším děti, zpívaly a tancovaly a myslím, že 
si to krásně užily. Závěr programu patřil tra-
dičním koledám v podání pana Šlaufa.

Celý program doplňoval pro Kopidlno ne-
tradiční adventní trh, který čítal 10 stánků. 
Nechyběly stánky s rukodělnými výrobky, tr-
delník, výborné zákusky Mirky Králové, sýry 
z domácí výrobny Žanety Rudolfové, mošty, 
které s humorem sobě vlastním naléval Mar-
tin Zeman. Všem patří velké poděkování za 

odvahu, se kterou šli do výzvy, u které jsme 
netušili, jak může dopadnout. Poděkování 
samozřejmě patří i místním fotbalistům, kte-
ří se postarali o občerstvení v podobě lango-
šů, klobás, svařeného vína a mnoho dalšího.

Ohlasy na akci byly úžasné, což nás mo-
tivuje k  tomu, abychom i  další akce dělali 
v obdobném duchu. Zároveň je to ale velký 
závazek, abychom i  příště udrželi stejnou 
úroveň a návštěvníky našich akcí nezklamali. 
Věřte, že se vynasnažíme.

Zde je na místě ještě poděkovat všem, 
kteří nám pomohli, aby se akce takového 
rozsahu podařila uspořádat. Poděkování 
patří zaměstnancům místního hospodář-
ství, manželům Nazarenkovým, manželům 
Zaryckým, Renče Jandové, Danu Habichovi 
z  Běchar. Bez nich by to bylo o  mnoho ná-
ročnější.

Další akcí, na kterou se můžete těšit, jsou 
slavnosti města Kopidlna, které budou letos 
opravdu velké, a to vzhledem k významné-
mu, 500. výročí udělení erbovní listiny měs-
ta. Už teď mohu předeslat, že se máte sku-
tečně na co těšit.

Veronika Žižková

Rozsvícení vánočního stromu 
přilákalo na 600 účastníků
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Mikulášskou nadílku jsme pořádali popr-
vé, a to ve spojení Kopidlenské žížalky a Ha-
siči. Kde jinde než v nové hasičské zbrojnici. 
Hned napoprvé jsme akci pojali ve velkém 
a  uspořádali jsme pro děti odpoledne plné 
zážitků. Největším překvapením bylo peklo 
plné čertů, které jsme vytvořili v  místním 
sklepení. Do pekla se báli i  mnozí dospělí, 
nicméně záhy zjistili, že se nemají čeho bát, 
a spíš obdivovali, jaké pohádkově kouzelné 
peklo se nám podařilo. Všechny děti byly 
neskutečně statečné a na pohled hrozivému 
Luciferovi ochotně odříkaly básničku a  slí-
bily, že budou hodné. Některé se do pekla 
vrátily i několikrát, jak se nemohly nabažit.

Odpolední program pokračoval nebeskou 
návštěvou. Navštívil nás Mikuláš se svojí dru-
žinou, andělé a  další čerti nemohli chybět. 
Poté, co děti Mikulášovi zazpívaly a  zareci-
tovaly, dostaly krásný balíček. Nebeskou ná-
vštěvu Mikuláš ukončil tím, že všechny děti 
složily slib, že budou hodné.

Celkem se této akce zúčastnilo 78 dětí 
a  hasičárna praskala ve švech. Je na místě 
ještě poděkovat MŠ Kopidlno za krásnou 
tvořivou dílničku, kterou pro děti připravily 
místní učitelky. Závěrem bych ráda řekla, že 
to byla velmi podařená akce a že se moc tě-
šíme na další.

Za Kopidlenské žížalky Veronika Žižková

Vánoční posezení ve Pševsi se kona-
lo první prosincovou sobotu v  bývalé 
požární zbrojnici. Na programu bylo 
zdobení stromečku u  požární nádrže, 
vánoční hra s nadílkou od Barborky pro 
děti, ochutnávka cukroví, pro dospělá-
ky svařák, pivo i něco k snědku.

Jana Čtvrtečková

Mikulášská nadílka s peklem,  
kam se děti rády vracejí

Vánoční posezení 
ve Pševsi
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Před deseti lety, přesně 30. ledna 2013, 
vstoupily Kopidlenské listy do světa in-
ternetových sociálních sítí. Toho dne byla 
spuštěna jejich facebooková stránka na ad-
rese www.facebook.com/kopidlenskelisty, 
která přináší informace z města a okolí do-
dnes.

O  její provoz se zprvu starala čtveřice 
správců: Lenka Kropáčková, Andrea No-
votná (Menclová), Oldřich Suchoradský 
a  Martin Žantovský. O  stránce se tak jako 
první dozvěděli jejich facebookoví přátelé 
a výzvu k připojení přinesly i tištěné Kopid-
lenské listy v březnu toho roku.

První větší vlnu sledujících nám však na 
stránku přinesla až doslova velká voda: 
když Kopidlno zasáhla 2. června 2013 po-
vodeň, ukázalo se, že facebook Kopidlen-
ských listů je příhodným místem, kde lze 
sdílet s  ostatními fotografie zaplavených 
ulic a získat přehled o aktuálním řádění živ-
lu. Stránka tak získala v krátkém čase svých 
prvních 300 sledujících, a to v době, kdy se 
sociální sítě ještě netěšily zdaleka tak maso-
vé oblibě jako dnes.

Zajímavý mezník uchoval pro budouc-
nost bezmála o  dva roky později tehdejší 
dlouholetý redaktor KL Oldřich Suchorad-
ský. Na svém soukromém profilu vyzval 
4. května 2015 přátele, aby facebookové KL 
„olajkovali“ a tím zvýšili počet členů. „Vsadil 
jsem se, že do konce dubna bude mít tato 
stránka 500 příznivců. To již nevyhraji,“ na-
psal v době, kdy stránku sledovalo 456 lidí. 
I díky této výzvě číslo nadále rostlo.

Už od počátku bylo jasné, že Facebook 
nechceme využívat jen k  jednosměrnému 
publikování, a tak nás potěšilo, pokud se po-
dařilo jeho přispěním získat tipy na zajímavá 
témata nebo zprostředkovat kontakty mezi 
lidmi, kteří už v  Kopidlně nežijí. A  protože 
vydavatelem Kopidlenských listů je město 

Kopidlno, slouží zároveň jako jeden z kanálů, 
kde město informuje a kde získává i zpětnou 
vazbu od občanů.

Po úvodním rozjezdu, kdy facebookovou 
stránku spravovala hlavně redakční rada KL, 
ji začalo aktivněji využívat i  nově vznikající 
Kulturní a  vzdělávací centrum a  knihovna 
Kopidlno (KVC). V současné době se o ni sta-
rá především vedoucí KVC Michaela Havel-
ková. Právě ona dnes nejčastěji reaguje na 
zprávy, které pošlete stránce přes messen-
ger, nebo zajistí, aby se připomínky k  čin-
nosti města dostaly ke správným adresátům.

Příležitostně na stránce informovali či in-
formují o  činnosti města starost(k)a  a  mís-
tostarosta, městský úřad jejím prostřednic-
tvím například hledá majitele nalezených 
psů a o svých aktivitách informuje také škola.

Dnes, po deseti letech od založení, sle-
duje facebook Kopidlenských listů 1640 
lidí. Nejvíc sledujících pochází samozřejmě 
z Kopidlna a  jeho částí, mezi fanoušky jsou 
ale i  obyvatelé okolních vsí nebo blízkých 
měst a  ví se o  nás i  v  zahraničí. Podle ana-
lytiky mezi sledujícími převažují ženy, je jich 
plných 68 %. Z připojeného grafu můžeme 
vyčíst i věkovou strukturu uživatelů.

Do příštích let si můžeme přát, aby strán-
ka nadále dobře sloužila svému účelu 
a  zprostředkovávala informace a  spojení 
mezi lidmi. A  pokud facebookovou strán-
ku KL ještě nesledujete, je možná právě teď 
ten správný čas, abyste svůj „lajk“ na adrese 
www.facebook.com/kopidlenskelisty také při-
pojili. (o;                              Za KL Martin Žantovský

Kopidlenské listy jsou s vámi na Facebooku  
už deset let. Stihli jste se připojit?

Facebooková výzva Oldřicha Suchoradského 
z roku 2015.

Složení sledujících facebookové stránky KL po-
dle pohlaví a věku.

Pracovníci Místního hospodářství in-
stalovali pět kusů nových košů na psí 
exkrementy ve vytipovaných lokalitách. 
Věříme, že to přispěje k většímu pořádku 
po městě.

Jaroslav Mikule

Vzhledem k  tomu, že se již dlouhou dobu nemalovaly zasedací místnosti ani chodba 
v kulturním a vzdělávacím centru, byla provedena poptávka po firmách, které by výmalbu 
provedly. Z důvodu neočekávané výše ceny jsme se rozhodli, že výmalbu provedeme ve 
vlastní režii, a to pracovníky Místního hospodářství. Vymalovala se celá chodba i obě zase-
dací místnosti a vše se důkladně uklidilo. Musím konstatovat, že po výběru barvy vedením 
města vše prokouklo a místnosti se proteplily. Činností pracovníků Místního hospodářství 
se městu ušetřily nemalé finanční prostředky.

Jaroslav Mikule

Nové psí koše KVC prokouklo a město na výmalbě ušetřilo



POLICIE ČR VARUJE PŘED
PODVODNÍKY V ONLINE PROSTŘEDÍ

Policisté se v poslední době stále častěji setkávají s případy
podvodného jednání, které probíhá zejména v online prostředí, tedy
internetu. Tyto případy mají podobný scénář. Podvodníci se za pomoci
telefonu i sociálních sítí snaží navázat kontakt s konkrétním občanem
a vylákat od něj pod smyšlenými příběhy finanční prostředky. A jak
takové podvodné jednání probíhá?

 
VYLÁKÁNÍ PŘÍSTUPOVÝCH ÚDAJŮ K PLATEBNÍM 

KARTÁM A INTERNETOVÉMU BANKOVNICTVÍ
Tyto podvody mohou probíhat po telefonu, v SMS zprávách nebo        
 v aplikacích jako WhatsApp či Messenger, případně může přijít takový
požadavek i formou e-mailu. Podvodník se často vydává za
zaměstnance bankovní instituce a požaduje přístupové údaje               
 k platebním kartám a internetovému bankovnictví. Pokud je volaný
poskytne, následně si převede jeho peníze na jiný účet, často si na něj
vezme i statisícový úvěr. 
Policie v tomto případě radí a doporučuje:
•NEREAGUJTE na pokyny v příchozích zprávách k poskytnutí
soukromých informací (např. tel. číslo)
•NIKOMU nesdělujte kód (bezpečnostní, ověřovací, jednorázový), který
Vám přišel nečekaně a někdo jej chce přeposlat
•VŽDY využijte při vstupu do internetového bankovnictví přímé cesty,
nikdy přes okno reklamy (hrozí nebezpečí podvržené stránky),
nejbezpečnější jsou mobilní aplikace a dvoufázové ověření
•BANKOVNÍ INSTITUCE po klientech nikdy nepožadují zadávat citlivé
informace formou emailových či SMS zpráv
•V PŘÍPADĚ POCHYBNOSTÍ sami kontaktujete telefonickou linku vaší
banky a ověřte si jejich požadavek
•NENECHTE se přesměrovat na jiné stránky, které jsou často 
k nerozeznání od oficiálních stránek bank či státních institucí
(ministerstvo, pošta, úřady)
•VKLADOMAT (BITCOINMAT apod.) není úschovnou žádné banky,
nevkládejte do něj pro ochranu peníze, které jste vybrali ze svého účtu
na radu „bezpečnostního experta“ 

 



•VÝHODNÉ INVESTICE do kryptoměny zvažte, ale nikdy si
nenechávejte nainstalovat program na vzdálený přístup (AnyDesk
apod.) do svého zařízení – klíče od bytu také nedáváte cizím lidem
•NEREAGUJTE na nabídky snadného výdělku poskytnutím svého účtu
k jiným transakcím – můžete se stát spolupachatelem trestného činu

 
PODVOD TYPU „AMERICKÝ VOJÁK“

V tomto případě podvodníci těží ze získání důvěry zejména osoby
opačného pohlaví pod záminkou společné budoucnosti.  Snaží se
zkontaktovat osobu (oběť) přes různé komunikační portály, ať už
seznamky či sociální sítě, mnohdy za využití Google překladače.
Ústředním motivem tohoto podvodu, a tedy vymyšleného příběhu,
bývá slib společného života, přesun majetku a návnadou pak zlato,
peníze či jiné cennosti. Když získá důvěru, požádá o pomoc dostat tyto
komodity z nějakého nebezpečného místa typu Afghánistán, Sýrie      
 a podobných států, kde jsou přítomny mezinárodní síly, apod.
Podvodník se zpravidla vydává za amerického vojáka, námořníka,
právníka, lékaře či úředníka, ale i umělce, kteří jsou zde na misi, mají
ušetřené peníze, nebo mají možnost získat třeba dědictví      a potřebují
nalézt někoho, kdo jim pomůže s vyvedením zmiňovaného bohatství
mimo nebezpečnou zemi, případně jim tím pomůže se záchranou
života. Následuje příslib společné budoucnosti se zajištěným člověkem,
popřípadě příslib na podílu z majetku. Dalším varovným momentem
jsou opakující se žádosti o zaslání finančních prostředků. 
Policie v tomto případě radí a doporučuje:
•BUĎTE OPATRNÍ a nikomu neznámému, natož internetovému příteli,
neposílejte žádné finanční prostředky
•VŽDY v takovýchto případech poproste o názor dalšího člověka, který
se na situaci bude dívat nezatížený předešlou romantickou či
naléhavou komunikací

 
PŘI PODEZŘENÍ NA PROTIPRÁVNÍ JEDNÁNÍ UDĚLEJTE

DOKUMENTACI (SNÍMKY OBRAZOVKY, ZÁLOHY E-MAILŮ 
A KOMUNIKACE) A NAHLASTE VŠE NA NEJBLIŽŠÍM

ODDĚLENÍ POLICIE ČESKÉ REPUBLIKY NEBO NA TÍSŇOVÉ
LINCE 158!

 

 KRAJSKÉ ŘEDITELSTVÍ POLICIE 
KRÁLOVÉHRADECKÉHO KRAJE
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Huslík – záchranná stanice, ekocentrum a pozemkový spolek

Jak pomáhá  
Dobrovolnické centrum

Místo, kam putují zraněná zvířata nejen z Kopidlna

Když se téměř před 40 lety poblíž malé 
vesnice u Poděbrad zranila poštolka, nemoh-
la ani tušit, jak velký impuls dodá malému 
klukovi, který díky ní pozná, že v jeho životě 
bude pomoc živočichům na prvním místě. 
Bylo to právě v době, kdy se o stav naší příro-
dy a krajiny nikdo příliš nezajímal a informací 
bylo opravdu málo. A  tak se začal psát pří-
běh vzniku jedné z prvních záchranných sta-
nic v  České republice. Poštolka, která měla 
zraněné křídlo, se i  přes drobné peripetie 
uzdravila a vrátila zpět do přírody. Hluboký 
zážitek podnítil touhu založit organizaci, kte-
rá bude mít za cíl pomáhat nejen zraněným 
živočichům, ale také celé naší přírodě. A tak 
vznikla Základní organizace Českého svazu 
ochránců přírody Polabí, která nyní sídlí na 
Huslíku u Poděbrad nedaleko soutoku Labe 
a Cidliny. Pod touto hlavičkou nyní funguje 
záchranná stanice, která se stará o  zraněné 
volně žijící živočichy s cílem navrátit je zpět 
do volné přírody. Dále je zde ekocentrum, 
které poskytuje environmentální výchovu 
a  vzdělání dětem i  dospělým. Pozemkový 
spolek má na starost přírodně významná 
území s cílem udržení biodiverzity, tvoří tůně 
a mokřady, pečuje o motýlí louky a sází staré 
odrůdy ovocných stromů.

Působnost celé organizace sahá pod obce 
s  rozšířenou působností Poděbrady, Nym-

Dobrovolnické centrum Oblastní charity Ji-
čín bylo a je v některých ohledech nenahradi-
telné. Nejen, že nabízí a koordinuje dobrovol-
nické programy na Jičínsku, ale stojí zejména 
za důležitými akcemi, které pomáhají potřeb-
ným.

Práce dobrovolníků je v zásadě dvojího dru-
hu. V  rámci dlouhodobých programů pomá-
hali dobrovolníci v  roce 2022 například dět-
ským klientům se školní přípravou v azylovém 
domě v Jičíně. Dále v Jičíně pracoval dobrovol-
ník v rodině s hendikepovaným dítětem. Další 
dobrovolníci se zapojili do práce v  Domově 
sociálních služeb na Novobydžovsku, kde s kli-
enty tráví volný čas např. vařením, hraním stol-
ních her apod. Dobrovolnická činnost probíha-
la také v  Domově sociálních služeb ve 
Skřivanech nebo individuálně u  zájemců 
o dobrovolníka. Příště si řekneme něco k pro-
gramům krátkodobým.

Krátkodobé programy a akce prezentují ze-
jména Sbírka potravin, Tříkrálová sbírka, Sbírka 
školních potřeb a činnosti v Charitní pečova-
telské službě.

Nejbližší akcí bude jarní Sbírka potravin, kte-
rá proběhne 22. dubna v Jičíně a Nové Pace.                                           

Oblastní charita Jičín

burk, Kolín, Český Brod, Lysá nad Labem, 
Mladá Boleslav, Brandýs nad Labem – Stará 
Boleslav, Mnichovo Hradiště, Nový Bydžov, 
Jičín a část Hradce Králové.

Každý rok projde stanicí více než 2200 
zraněných živočichů, ekocentrum poskyt-
ne vzdělávání a  environmentální výchovu 
10 000 dětí i dospělých. Pro veřejnost je na 
Huslíku otevřen areál s expozicí zvířat, napří-
klad jezevcem, orlem, vydrami, veverkami, 
výrem nebo mluvícím krkavcem, je zde i pří-
rodní zahrada, tůně pro obojživelníky, výbě-
hy s  hospodářskými zvířaty a  dva sady sta-
rých ovocných druhů stromů. Otevírací doba 
je každý den kromě pondělí 10.00–15.00.

Podpořit činnost Huslíku lze:
• finanční podporou na sbírkový účet: 

2100852373/2010
• nákupem stravenek pro zvířata: 

davejsmysl.huslikcsop.cz
• darováním dárku, který dává smysl: 

www.darujme.cz/projekt/1205602
• materiální podporou – masové konzer-

vy a  kapsičky pro psy a  kočky, obilniny 
(pšenice, ječmen, oves, proso, slunečni-
ce), směsi pro ptáky a hlodavce, ovesné či 
jiné vločky, piškoty, tvrdé pečivo a chleba, 
lískové ořechy, nevyloupaná dýňová se-
mínka, ovoce (jablka, švestky, hroznové 

víno a další), zelenina (ledový či jiný salát, 
mrkev, meloun a další), savé noviny, savé 
podložky, papírové kuchyňské utěrky, ruč-
níky, stavební dřevo, spojovací materiál, 
regály

Zvířata z obce Kopidlno
Záchranná stanice Huslík přijímá i  zvířa-

ta z  obce Kopidlno. V  roce 2022 pomohla 
několika poštolkám, které byly zraněné na 
sloupech elektrického vedení nebo utrpě-
ly fraktury křídel pro nárazu. Dále pečovala 
o jestřába lesního, který měl trichomoniázu, 
hrdličku zahradní a  dlaska tlustozobého, 
které pokousala kočka. V  neposlední řadě 
odchovala i osiřelé mládě prasete divokého, 
které přišlo přímo nálezcům do domu.

Marta Kroča Bryndová

Facebook:
www.facebook.com/csop.huslik
www.facebook.com/ZachrannaStaniceHuslik
www.facebook.com/www.ekocentrumhuslik.cz

Web:
www.huslikcsop.cz
www.stanicehuslik.cz
www.ekocentrumhuslik.cz
www.spolekhuslik.cz

Pojďte s námi pomáhat, staňte se hostiteli
Centrum Orion, z.  s., je nezisková orga-

nizace, která již téměř 25 let pomáhá rodi-
nám dětí s postižením, a to hlavně v rych-
novském regionu. V  červenci 2021 jsme 
se díky podpoře nadačního fondu Abakus 
stali zastřešující organizací pro homesha-
ring v Královéhradeckém kraji.

Homesharing je založen na tzv. sdílené 
péči o dítě s postižením, kdy si hostitel bere 
dítě na předem domluvenou dobu k sobě 
domů a stará se o něj stejně jako o člena 
své rodiny. Hostitelem se může stát prak-
ticky každý (může to být jednotlivec, pár 
i rodina), kdo je ochoten věnovat svůj čas, 
prostor i energii dítěti s postižením. Rodi-
če dítěte tak mají možnost si odpočinout, 
nabrat nové síly, věnovat se dalším dětem, 
zařídit to, co potřebují… Dítě s postižením 
díky homesharingu získává nové přátele, 
zkušenosti i zážitky, poznává nová místa… 
I hostitele homesharing obohacuje – zaží-
vají nové situace, učí se novým věcem, mají 
možnost podívat se na svět očima dítěte 
s postižením…

V průběhu roku 2022 jsme proškolili prv-
ní zájemce o tuto formu podpory a po se-

známení s vybranými pečujícími rodinami 
získali jejich děti s postižením své hostitele. 
Stále se nám ale hlásí nové rodiny pečující 
o  postižené děti z  celého kraje, pro které 
hledáme další hostitele.

Mgr. Marie Vrzáková

Pro více informací o homesharingu  
nás kontaktujte:

Mgr. Marie Vrzáková,  
koordinátorka homesharingu,  
vrzakova@centrum-orion.cz, 
725 190 990, www.centrum-orion.cz, 
www.homesharing.cz
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Místní skupina Českého červeného kříže 
v Kopidlně má v současné době 48 členek, 
z toho je pouze 5 v nedůchodovém věku.

Dne 31. března se konala valná hromada, 
která byla zároveň volební. Složení výboru 
se neměnilo. Předsedkyní zůstává Zuzana 
Mlynářová, jednatelkou Ivana Grohová a po-
kladní Petra Smutná.

5. května bylo provedeno školení první 
pomoci v KVC s ředitelkou Oblastního spol-
ku Jičín, paní Marcelou Harbichovou.

Zdravotní dozory:
12. června na dětském dni na fotbalovém 

hřišti byla kromě dozoru provedena ukázka 
první pomoci na figuríně a obvazové techni-

ky paní Grohovou, Smutnou a Krulichovou.
18. června při Kopidlenských slavnostech 

– p. Grohová, Klabanová, Hradecká, Zacho-
vá, Smutná a Mlynářová.

13. srpna na festivalu Bluegrass – 
p. Mlynářová, Smutná, Grohová a  Klabano-
vá.

25. září na akci Pohádkový park, pořáda-
né Kopidlenskými žížalkami – p. Krausová 
a Mlynářová.

Při těchto dozorech nebyl nikdo ošetřen.
Dále se p. Mlynářová zúčastnila při výpo-

moci zdravotního dozoru v Jičíně 8. září na 
festivalu Město pohádky a  5. listopadu při 
vepřových hodech.

Naše členky se také podílely svou pomocí 
při sbírkách pro uprchlíky z Ukrajiny, a to ve 
dnech 1. a 3. března.

5. září se pořádal tradiční poznávací zá-
jezd, tentokrát na mladoboleslavský hrad, 
kde je zřízeno muzeum věcí, které prová-
zejí člověka od narození až do smrti. Další 
návštěvou bylo muzeum cukrovaru v Dob-
rovicích. Tam nás průvodce seznámil s  po-
čátky pěstování a  zpracování cukrové řepy 
a s jeho technologií až po dnešní dobu. Na 
tento zájezd byl použit grant od městského 
úřadu Kopidlno, který byl použit jako příspě-
vek na dopravu pro členy.

Svatava Pelantová

I v roce 2023 jsme tu jako organiza-
ce Péče o  duševní zdraví a  nabízíme 
podporu pro osoby, kterým do života 
vstoupilo duševní onemocnění. Po-
kud hledáte pomoc pro sebe nebo 
pro někoho blízkého, neváhejte nás 
kontaktovat na 493 592 554 nebo pdz-
-jc@pdz.cz. Přijít můžete i  osobně na 
adresu 17.  listopadu 861 v  Jičíně, a  to 
v  pondělí od 13 hodin do 16 hodin. 
Působíme hlavně v terénu, naše služby 
jsou zcela bezplatné a určeny pro oso-
by starší 18 let z okresu Jičín.

Nejčastěji nabízíme pomoc při: 
zvládání projevů duševní nemoci 
v  běžném životě, jednání na úřadech, 
finančním hospodaření, nácviku péče 
o  vlastní osobu i  domácnost, řešení 
krizových situací, jako je ztráta zaměst-
nání či bydlení aj., aktivním trávení vol-
ného času a  získávání společenských 
kontaktů.

V roce 2023 se můžete těšit například 
na výstavu fotografií našeho klienta, na 
besedu našeho klienta o  jeho dobro-
volnické zkušenosti v  Rumunsku a  na 
podzim budeme pořádat tradiční kon-
cert v rámci TDZ a muzikoterapeutický 
workshop.

Mgr. Magdalena Plivová

Péče o duševní 
zdraví vám pomáhá 
i v roce 2023

Červený kříž držel dozory a pomáhal se sbírkami

Včelaři se starali
o 573 včelstev

Rybolovné soutěže 
v roce 2022 nechyběly

Spolek včelařů Kopidlno má ke konci roku 
2022 45 včelařů a včelařský kroužek mláde-
že z  23 obcí a  města Kopidlna. Celkem se 
staráme o 573 včelstev.

Včelařský rok 2022 jsme zahájili kontrolou 
zdravotní situace včelstev, kterou provedlo 
rozborem odebraných vzorků měli pracovi-
ště Výzkumného ústavu včelařského v Dole, 
pobočka Hradec Králové. Během února jsme 
byli informováni o výsledku kontroly, který 
konstatoval, že naše včely jsou v  pořádku 
a  v  podstatě zdravé, takže jsme nemuseli 
provádět jarní nátěr plodu.

Letošní včelařská sezona byla v mnohém 
netypická, jako vždycky… Již po několik let 
byl dostatek pouze květového medu. Poz-
ději v  létě bylo kvůli suchu na některých 
místech málo nektaru i  pylu, medovice té-
měř žádná, takže pro někoho byl rok 2022 
celkem úspěšný, pro jiného méně.

Pro včelaře z širokého okolí proběhl v so-
botu 4. června v Mladějově Okresní včelař-
ský den.

Za podpory organizace, jmenovitě přítele 
Šoltyse, pracoval ve škole v  Běcharech žá-
kovský včelařský kroužek s patnácti dětmi.

A  to vše i  díky finanční podpoře města 
Kopidlno.

Šárka Lojdová, 
předseda včelařského spolku Kopidlno

Český rybářský svaz, z. s., místní organiza-
ce Kopidlno, zajišťuje pro občany z Kopidlna 
a blízkého okolí vyžití ve sportovním rybolo-
vu. Místní organizace měla v roce 2022 188 
členů, z toho 36 dětí, 5 mladistvých, 11 žen 
a 6 těžce zdravotně postižených osob. ČRS 
MO Kopidlno provozuje po celý kalendářní 
rok 2022 rybářský kroužek pro děti. V  roce 
2022 ČRS MO Kopidlno pořádala tři rybář-
ské soutěže, a  to v  lovu ryb na udici dne 
4. 6. 2022 pro mládež a dospělé osoby a dne 
25. 6. 2022 pro děti. Soutěží se zúčastnilo 28 
dospělých osob a  24 dětí. Soutěžícím byly 
poskytnuty ceny a  občerstvení. Dále ČRS 
MO Kopidlno pořádala v Kopidlně ve dnech 
20.–22. 5. 2022 třídenní celokrajskou soutěž 
pro děti. Soutěže se zúčastnilo 78 dětí. Dě-

tem bylo poskytnuto ubytování, stravová-
ní, občerstvení a ceny. V září 2022 ČRS MO 
Kopidlno pořádala v Kopidlně na Kamensku 
celokrajskou soutěž pro děti v  rybolovné 
technice. Soutěže se zúčastnilo 48 dětí. Dě-
tem bylo poskytnuto stravování, občerst-
vení a ceny. ČRS MO Kopidlno v  roce 2022 
zajistila dětem z  rybářského kroužku účast 
na dalších dvou rybářských závodech pořá-
daných Českým rybářským svazem v Králo-
véhradeckém kraji. ČRS MO Kopidlno v roce 
2022 zajistila prostřednictvím svých členů 
chov ryb ve třech chovných rybnících.

Rostislav Vodák
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HC Kopidlno na Memoriálu 
Jardy Václava

Hokejový tým z našeho města se začátkem 
hokejové sezóny 2022–2023 zúčastnil tradič-
ního hokejového turnaje Memoriál Jardy Vác-
lava, a to v kategorii 40+. Tato skupina čítala 
4 mužstva, HC Kopidlno, Old Legends Spirit, 
HC KM – Group, Grey Grizzlies Hořice. Celkem 
čtyři týmy se v šesti utkáních, hraných na 2× 
12 minut čistého času, utkaly každý s každým. 
Za vítězství se udělovaly 2 body, za remízu 1 
bod. Na konci rozhodovaly po počtu bodů 
vzájemné zápasy, případně vyšší rozdíl ve 
skóre ze vzájemných utkání. Týmy na 3. a 4. 
místě se následně utkaly o bronzové medaile, 
dva nejlepší celky se střetly o titul šampiona.

HC KOPIDLNO – HC KM – GROUP 1–4 (1:2, 0:2)
08:20 Jaroslav Jaroš /1 (Tomáš Jansta /1) 

– 03:47 Radek Bernard st. /1 (Jaroslav Mejz-
lík /1), 10:13 Jaroslav Mejzlík /1 (Tomáš Zacho-
val /1), 12:46 Jaroslav Šebek /1 (Jiří Chudoba 
/1), 13:13 David Pekárek /1

HC KOPIDLNO – GREY GRIZZLIES HOŘICE 1–4 
(0:4, 1:0)

22:27 PP Tomáš Jansta /1 (Tomáš Svobo-
da  /1) – 01:27 Zdeněk Kokošín /1 (Marek 
Palouš /1), 03:11 Milan Jung /1, 05:06 Jiří Špi-
car  /1 (Marek Nečesaný /1), 06:01 Marek Pa-
louš /2 (Zdeněk Kokošín)

Vzhledem k tomu, že po dvou odehraných 
zápasech bylo jasné, které týmy se utkají 
o šampiona turnaje a o třetí místo, následující 
zápasy byly již o medaile.

Zápas o třetí místo
OLD LEGENDS SPIRIT – HC KOPIDLNO 6–4 
(0:0, 3:4, 3:0)

14:06 Marek Pokorný /1 (Pavel Kunc /1), 
15:20 Milan Šmíd /1 (Marek Pokorný /1, Mi-
chal Krupička /1), 19:54 Daniel Kozák /2 (Libor 
Veselý /1), 29:53 Marek Pokorný /2 (Zdeněk 
Antl /1), 33:18 Zdeněk Antl /1 (Pavel Kunc /2), 
35:59 EN Marek Pokorný /3 – 12:22 Tomáš 
Svoboda /1 (Aleš Kubíček /1), 13:05 Zdeněk 
Pekárek /1 (Tomáš Plíšek /1), 13:16 Tomáš 
Svoboda /2 (Lukáš Kříž /1), 15:53 Lukáš Kříž /1 
(Tomáš Svoboda /2)

Finále
GREY GRIZZLIES HOŘICE – HC KM – GROUP 
4–1 (2:0, 2:0, 0:1)

02:17 Marek Nečesaný /2, 04:24 Milan 
Jung  /2 (Radek Bělina /1), 15:28 Radek Bě-
lina  /1 (Marek Nečesaný /2), 16:58 Richard 
Čihák /1 (Ivo Karban /1) – 26:22 PP Richard 
Sladký /1 (Jaroslav Šebek /1, Jiří Chudoba /2)

Vítězem Memoriálu Jardy Václava se stal 
tým Grey Grizzlies Hořice. HC Kopidlno ten-
tokrát skončil na čtvrtém místě. Za Kopidlno 
nastoupili: Kordík Luděk, Jaroš Jaroslav, Jan-
sta Tomáš, Kosina Ladislav, Pekárek Zdeněk, 
Svoboda Tomáš, Plíšek Tomáš, Postolka Miro-
slav, Michal Aleš, Kubíček Aleš, Kříž Lukáš.

V letošní sezóně tým z našeho města půso-
bí ve dvou soutěžích Jičínské hokejové ligy, 
a to v soutěži ES – Garden JHL 2022–23, která 
čítá 11 týmů, a dále pak působí v soutěži nad 
40 let s názvem Speditrans LL 2022–23, kdy 
tato soutěž čítá tři mužstva. Přijďte nás pod-
pořit na naše zápasy.

Rozpis soutěží a výsledky najdete na inter-
netových stránkách www.jhl-nere.cz.

Zdeněk Pekárek

v termínu 1. 7. – 15. 7. 2023

cena 4300 Kč
pro členy TJ Sokol Kopidlno 4100 Kč

Tábor je určen dětem od 2. třídy ZŠ.

Tábor je umístěn v lesním prostoru 
u obce Ledce u Ml. Boleslavi s možností 
blízkého koupání (100 m). Ubytování 
ve stanech i chatách – sportovní hry, 
soutěže, výlety a spousta legrace!

Letos táborová hra 
 „Dobrodružství s Fantomasem“

Podrobnější informace a foto: 

www.ledce-kopidlno.wz.cz
nebo na facebooku: Letní tábor TJ So-
kol Kopidlno v Ledcích

Zájemci se mohou hlásit na adrese:

Ing. Milan Šafler 
(milan.safler@seznam.cz)
Husova 195
Kopidlno 507 32
tel. 607 631 998 večer

Tábor je pořádán s finanční podporou 
města Kopidlna

TJ SOKOL Kopidlno
pořádá tradiční
DĚTSKÝ LETNÍ TÁBOR

file:///E:/Pr%c3%a1ce/Kopidlno/000%20-%20KL/043%20-%20b%c5%99ezen%202023/002%20texty/www.jhl-nere.cz 
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Pestrý rok 2022 v režii TJ Sokol Kopidlno
Oddíl stolního tenisu

Oddíl stolního tenisu v Kopidlně měl v se-
zóně 2021–2022 v soutěžích přihlášeny cel-
kem tři týmy. Ve všech těchto týmech bylo 
registrováno celkem 12 dospělých a 5 žáků. 
A  tým bojoval ve II. třídě regionálního pře-
boru – okresní přebor. Na konci uvedené 
sezóny skončil na 7. místě. B tým bojoval ve 
IV. třídě regionálního přeboru, kdy však ne-
uspěl a skončil na posledním místě. Celkem 
pět žáků se zapojilo do žákovské soutěže. 
Předvedené výkony stačily pouze na celko-
vé 10. místo.

Zároveň je možné rekapitulovat první po-
lovinu soutěže roku 2022–2023. Do okres-
ních soutěží jsme opět přihlásili tři týmy. Dva 
týmy dospělých a  jeden tým starších žáků. 
Pro novou sezónu je na všech soupiskách 
celkem 18 hráčů, kdy 13 hráčů je v kategorii 
dospělých a  5 hráčů v  kategorii žactva. Po 
první polovině se oba týmy mužů umístily 
na pěkných místech, kdy A tým skončil čtvr-
tý a B tým druhý. Je škoda, že se oba týmy 
v průběhu rozehrané sezóny scházely v ne-
úplných sestavách, jinak by bylo postavení 
v tabulkách u obou týmů ještě lepší. Nutno 
ale ještě dodat, že B tým nastoupil v V. tří-
dě regionálního přeboru, kde kvalita dalších 
týmů není taková jako v  sezóně předešlé. 
Žáci pak ve stejné sestavě, pod vedením 
trenéra Radka Masáka, nastoupili k  sedmi 
utkáním, kdy ve dvou zvítězili a v pěti odešli 
poraženi. V  současné době jsou žáci na os-
mém místě z deseti týmů.

Ne jenom stolním tenisem je však živ ten-
to oddíl. V roce 2022 se podílel na průběhu 
kurzu tance a  společenské výchovy. Dále 
se pak část hráčů podílela na pořadatelské 
službě při konání Kopidlenských slavností.

Vrcholem oddílu stolního tenisu je pak 
pořádání již tradičního vánočního turnaje 
dvojic ve stolním tenise, pod názvem 2. roč-
ník memoriálu Fandy Brodského.

Radek Masák

Oddíl nohejbalu
Rok 2022 byl pro nohejbalový oddíl ve 

znamení poprvé.
Jedno poprvé se konalo 7. 5., kdy se usku-

tečnil na nohejbalovém hřišti Sokola první 
turnaj v nohejbale. Účastnily se ho čtyři tří-
členné týmy, převážně z  řad rodáků města 
Kopidlna. Turnaj začal skupinou, která se 
nesla spíše v duchu rozehrání, z  té postou-
pily všechny týmy do semifinálového pa-
vouka. V semifinále vyhrály na jedné straně 
Chvojkovice Brod a  na straně druhé Sklep, 
v souboji o první místo nakonec o prsa zvítě-
zily Chvojkovice Brod, o třetí místo si zahrála 
Sebranka s JBMNT, v této hře byla úspěšnější 
Sebranka. Vskutku krásný turnaj plný slunce 
a hezkých zážitků.

Druhé poprvé bylo 16.  7., to se hra pře-
sunula z  antuky na trávník, jelikož jsme se 

vzhledem k  zájmu v  okolí rozhodli uspořá-
dat malou kopanou. Zde už byla účast slib-
nější, z přihlášených osmi týmů se jich nako-
nec účastnilo šest (Traktor Vidlákov, Střelci 
a  Železničáři, Jagermaister, Youngboys, Top 
Guns a  JBMNT). Hra započala v  9 hodin 
a  skončila kolem 15. hodiny. Po odehrání 
dvoukolové tabulky, v které si všechny týmy 
zahrály proti sobě, se určilo pořadí podle 
bodů. První místo obsadili domácí JBMNT, 
druhé místo Youngboys, na třetí příčce Ja-
germaister, čtvrtí traktor Vidlákov, pátí Top 
Guns a  na šesté pozici Střelci a  Železničáři. 
Na všechny zúčastněné čekaly ceny v podo-
bě pohárů a  věcných odměn. Po ukončení 
turnaje započala zábava, která pokračovala 
až do večerních hodin.

Myslíme, že se turnaje líbily, a již se těšíme 
na naše podruhé.

Co se týče činností oddílu, na jaře se pro-
vedla jarní údržba hřiště, dále byla do vyba-
vena pergola, položeny pražce kolem hřiště 
a  pak už jen standardní údržba. Tréninky 
jsme letos měli prakticky každou středu, ob-
čas i jiné dny dle domluvy. Na konci sezóny 
se odklidilo listí, zazimovalo čerpadlo a  se-
zóna byla zakončena.

Michal Novák

Oddíl ledeckých táborníků
Letošní sezóna na táborové základně 

v  Ledcích byla zahájena již v  dubnu, pro-
tože v  prostoru tábora spadlo během zimy 
pár stromů i  s  vyvrácenými kmeny, takže 
zbylé vyvrácené pařezy bylo třeba odstra-
nit a  srovnat terén. Naštěstí všechny spad-
lé stromy minuly naše chaty, pouze jeden 
strom nám zničil táborové posezení. Po do-
hodě s lesním správcem bylo ještě odstraně-
no několik suchých nebezpečných stromů. 
Tyto stromy byly pracovníky Českých lesů 
poraženy. Takže jsme po několik víkendů vy-
kopávali pařezy, pálili zbytky stromů a  rov-
nali terén.

Vyvezení a  rekonstrukce se též dočkala 
odpadní jáma pro rozložitelný odpad a  též 
byl rekonstruován přístup ke studánce a na-
třena jedna chata. Loňský finanční zisk byl 
věnován pokračování modernizace tábora, 
a  to zakoupením dalších 13 nových postelí 
a matrací.

V červnu byl tábor připraven k využití pro 
týdenní kurz studentů kopidlenské Střední 
školy zahradnické a  víkendový pobyt žáků 
ZŠ Luštěnice.

Vlastní tábor byl v termínu 2.–16. 7. a pro-
bíhal již bez jakýchkoliv covidových omeze-
ní. Jeho příprava začala již mnohem dříve. 
Zejména nová táborová hra S  čerty nejsou 
žerty, na motivy známé pohádky, byla pro 
všechny vedoucí výzvou, které se všichni 
zhostili na jedničku.

Letošní cena tábora byla stanovena na 
3900 Kč již v  únoru, a  tak jsme s  obavami 

sledovali cenové nárůsty potravin a vlastně 
všeho v  jarních měsících a  odhadovali, zda 
letos finančně vyjdeme. Nakonec vše dobře 
dopadlo.

Celkem na tábor odjelo 84 dětí včetně 3 
dětí ukrajinských uprchlíků. To byl pro nás 
optimální počet. Bohužel již delší dobu bylo 
jasné, že v  době minimálních jarních srá-
žek rybník u  tábora po jarním výlovu letos 
nebude mít dostatek vody na koupání. Za 
koupáním jsme tedy museli docházet ke 
vzdálenějším rybníkům. Ani nám to však ne-
vadilo, počasí bylo spíše chladnější, a tak se 
více využívaly sprchy v táboře.

Program tábora se svým složením nelišil 
od zaběhnuté náplně. Tedy tradiční spor-
tovní a střelecká olympiáda jednotlivců, kde 
se soutěžilo v  bězích, skocích, vrhu koulí či 
hodu granátem nebo střelbě ze vzduchov-
ky, hodech kroužky na cíl či házení šipek do 
terče. Vedle toho probíhaly soutěže družstev 
ve vybíjené, přetahované, přehazované, šta-
fetovém běhu a spousta dalších her. Hlavní 
soutěží družstev však byla již zmíněná tábo-
rová hra S čerty nejsou žerty, která se našim 
vedoucím velmi povedla.

Vedle těchto různých soutěží byly uspořá-
dány dva táborové ohně, noční stezky odva-
hy či táborová maškarní diskotéka. Na závěr 
tábora všichni obdrželi na památku několi-
kabarevnou propisovačku s logem tábora.

Letošní kolektiv tábora pracoval ve slože-
ní vedoucích družstev děvčat Jitka Kopecká, 
Stáňa Kosinová, Jana Zajícová, Klára Knížko-
vá, Katka Zichová, Kristýna Kosinová a Sára 
Suchá, která nás však po pár dnech musela 
opustit vzhledem k alergické reakci po štíp-
nutí hmyzem. Vedoucí družstev chlapců byli 
Tomáš Zachoval, Tadeáš Klobouček, Mar-
tin Knittl, Jakub Knittl, Pavel Šafler 1. týden 
a Vašek Slavík ml. 2. týden. Programovým ve-
doucím byl Míra Kopecký, hospodářem byl 
Fanda Zajíc s Vaškem Slavíkem st., v kuchyni 
kralovali Stáňa Bernardová, Radek Knížek, 
Blanka Zezulková a 2. týden Martina Jansto-
vá. Zázemí kuchyně zajišťoval Jarda Kvintus. 
Zdravotnicí byla 1. týden Dana Čihulová a 2. 
týden Aneta Hrudková. Hlavním vedoucím 
tábora byl Milan Šafler.

Následně byl tábor na 14 dnů zapůjčen již 
tradičně Klubu dětí Dobrovice pro pořádá-
ní jejich tábora. Celý srpen a  září probíhala 
potom již rodinná rekreace členů i nečlenů 
Sokola. V  půlce října byly táborové stavby 
rozebrány, uloženy a táborová základna za-
zimována.

Díky patří městu Kopidlno a  firmě La-
sercentrum Liberec za finanční podporu 
tábora, bez které by nemohla proběhnout 
plánovaná modernizace tábora.

Milan Šafler

pokračování na straně 38
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Oddíl sportovní všestrannosti žen
I  v  letošním roce se oddíl žen tradičně 

scházel každý týden na svých středečních 
kondičních cvičeních.

Hlavní akcí, kterou oddíl žen zajišťoval, 
za přispění dalších členů Sokola, byl kurz 
tanců a  společenské výchovy tanečního 
mistra p. Mertlíka v termínu 26. 6. – 30. 8. 
2022. Cena kurzu byla 1600 Kč a  účastni-
lo se 15 párů. To byla celkem slušná účast 
zajišťující výdělečný průběh. V rámci kurzu 
byly uspořádány dvě prodloužené a  tra-
diční věneček.

Před prázdninami jsme připravili prosto-
ry sokolovny pro děti tanečního kroužku 
z  Jičína. Soustředění probíhalo v  týdnu 
17.–22. 7. 2022 a druhé 21.–26. 8. 2022.

Z  dalších akcí, na kterých se oddíl žen 
podílel formou zajištění občerstvení, byla 
akce „Léčení hudbou“, kterou pořádal 
24. 9. klub důchodců z Běchar.

Sokolovna byla též dvakrát zapůjčena 
k  pořádání prodejních akcí. Plesová sezó-
na z  důvodu covidových opatření na po-
čátku roku nebyla v roce 2022 organizová-
na žádná.                                  Dana Hojerová

pokračování ze strany 37 Opravy krmných zařízení  
a posedů i nové chladicí zařízení

Přebor Kopidlna v kuželkách po dvouleté pauze

Myslivecký spolek Bažantnice Kopidlno v roce 2022

Jako každý rok v posledních letech začal 
rok 2022 nevlídným počasím. Zima bez sně-
hu a bez mrazíků. Proto jsme se včas připra-
vovali na zahájení brigád. Byly zakoupeny 
potřebné materiály na opravy krmných za-
řízení a posedů. Jakmile to počasí dovolilo, 
už se někteří hrnuli do práce. Do areálu my-
slivny v Bezručově ulici bylo svezeno zaříze-
ní k opravám. Zjistili jsme, že tyto opravy se 
kvalitně dají udělat jedině v areálu myslivny. 
Zde je k ruce všechno potřebné vybavení.

V letních měsících nás trápí vysoká teplo-
ta. Proto bylo vybudováno jedno napajedlo 
v katastru Mlýnec. Dále nás teploty obtěžují 
při uchovávání zvěřiny v  chladném stavu. 
Bylo rozhodnuto zakoupit nové chladicí 
zařízení. Za pomoci dotace ministerstva 
zemědělství jsme zakoupili chladicí zaříze-
ní uchovávající až 4 ks zvěře. Již v průběhu 
měsíce srpna bylo v provozu.

Taktéž byl využit grant od města Kopi-
dlno. Z  tohoto grantu bylo zafinancováno 

Již 15. ročník Přeboru Kopidlna v kuželkách 
na 120 hodů sdružených proběhl i v roce 2022 
na dobře připravené kuželně v Jičíně. Přebo-
ru se zúčastnilo po dvouleté pauze pouze de-
vět borců. Ze zdravotních a osobních důvodů 
se omluvilo několik borců-kuželkářů. Přeboru 
Kopidlna se účastní hráči z Kopidlna a ti, kteří 
oblékají dresy kopidlenských mužstev v Tur-
naji neregistrovaných v Jičíně.

Turnaj ovládl Tomáš Jansta, reprezentují-
cí Aveflor Budčeves, krásným výkonem 490 
shozených kuželek. Druhé místo obsadil vý-
konem 468 shozených kuželek Jaroslav Jaroš 
ze stejného družstva. Třetí skončil výkonem 
464 shozených kuželek Vladislav Kosina z ČD 
Kopidlno. Michal Zikmund z  Šavle týmu byl 
tentokrát čtvrtý. Pátý skončil Petr Tománek, 
opět z Avefloru Budčeves. O poslední místo 
byl také velký souboj. Rozhodlo o 14 shoze-
ných kuželek víc ve prospěch Ládi Komárka. 
Takže černého Petra letos vyfasoval Honza 
Boudný. Výkony a pořadí ostatních borců na-
jdete v tabulce.

Přebor Kopidlna má stále vyšší úroveň, 
a  tak se již všichni těší na 16. ročník. Tímto 
turnajem se kopidlenští kuželkáři rozloučili 
se sezónou 2021–2022 a  již se připravují na 
příští sezónu.

Velké poděkování zaslouží MěÚ Kopidlno 
za podporu menšinového sportu. Poděko-
vání patří též Vendovi Brodskému za skvělou 
organizaci celého turnaje.

Michal Zikmund

léčivo, část jadrného krmiva a  materiál na 
opravy krmných zařízení.

Pro zamezení škodám zvěří byly zakou-
peny pachové ohradníky. Ošetřeny byly 
kritické plodiny. Především pole cukrovky, 
pole obilovin nacházející se u  lesních po-
rostů.

Dále bylo dokončeno opláštění tera-
sy v  zadní části myslivny. Byla provedena 
oprava traktoru (elektrorozvody). Opravená 
krmná zařízení byla rozvezena do honitby.

V  listopadu začalo období společných 
lovů na drobnou zvěř. Tato činnost byla 
omezena na minimum. Důvodem jsou níz-
ké stavy bažantů a  zaječí zvěře. Převážně 
jsme lovili zvěř škodnou a divoká prasata.

Členská základna v  tomto roce se ne-
změnila. Přijali jsme čekatele členství. A  to 
dva mladé myslivce. Zemědělcům děkuji za 
vstřícný přístup a spolupráci.

S pozdravem „myslivosti zdar“  
Josef Andrenko

Konečné výsledky 2022

pořadí jméno dráha dráha dráha dráha dráha dráha celkem

1 2 1+2 3 4 3+4

1. Jansta Tomáš 122 120 242 134 114 248 490

2. Jaroš Jaroslav 123 99 222 117 129 246 468

3. Kosina Vladislav 100 124 224 123 117 240 464

4. Zikmund Michal 118 108 226 115 115 230 456

5. Tománek Petr 107 121 228 109 115 224 452

6. Procházka Tomáš 104 113 217 122 111 233 450

7. Krulich Milan 109 110 219 107 114 221 440

8. Komárek Ladislav 98 110 208 92 118 210 418

9. Boudný Jan 93 106 199 107 98 205 404

rekord dráhy: 150 
V. Kosina 
2015

153 
V. Kosina 
2019

151 
J. Podzimek
2014

156 
M. Krulich 
2016

Celkem 
rekordy 
drah 609
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Modeláři odlétali úctyhodných 75 soutěží

Ke konci minulého roku členové letecko-
modelářského klubu dolétávali naplánované 
soutěže. Odeslali jsme své výkony trenérům 
ke zpracování celostátních žebříčků a netrpě-
livě čekali na výsledky. V mezičase jsme také 
trochu bilancovali a zjistili, že:

• za rok 2022 jsme odlétali dohromady 
úctyhodných 75 soutěží,

• z toho Mistrovství světa juniorů v katego-
rii F1A a F1B,

• 12 Světových pohárů v kategorii F1A,
• 4 Evropské poháry v kategorii F1H a F1G,
• 9 Českých pohárů v kategorii F1A a F1B,
• 12 Českých pohárů v kategorii F1H a F1G,
• 4 Mistrovství České republiky v kategori-

ích H, A3, P30, F1G, F1H, F1A, F1B
• a dalších 34 soutěží po celé republice.
Naši modeláři byli mnohokrát na „bedně“, 

ale někdy se také nedařilo. Vyzdvihnout je 
třeba výkon Patrika Švorce na MČR seniorů 
v kategorii P30 i F1G, vždy nalétal plný počet 
sekund, jen štěstí v rozletu chybělo – byl vždy 
čtvrtý. A k tomu ještě čtyři plné soutěže v ka-
tegorii F1G. Nebo výkon Milana Šaflera, kte-
rý odlétal v kategorii A3 – 11 plných soutěží 
a v kategorii F1H – 16 plných soutěží. V nepo-

slední řadě i výkon Honzy Zajíce v kategorii 
F1A. Sedm plných soutěží, na závodech Svě-
tového poháru byl 2× první, 3× druhý, 1× třetí 
– celkově 6. místo.

Začátkem února byly konečně zveřejně-
ny dlouho očekávané výsledky celostátního 
žebříčku modelářů ve volných kategoriích. 
A  jak jsme dopadli, můžete vidět v tabulce 
níže.

Loni jsme s  dětmi vyrazili na Mikulášský 
pochod. Plnili jsme „čertovské“ úkoly. Poča-
sí nám přálo, byla sněhová nadílka i Mikuláš 
s čerty přinesli dětem nějaké sladkosti. Všich-
ni jsme si to moc užili.

Letos už máme za sebou pět kol Východo-
české ligy v Hořicích a dvě kola Kopidlenské 
ligy. Také jsme byli trénovat s velkými mode-
ly F1A, abychom na závodech v  březnu byli 
připraveni. Pomalu se také zapojují noví čle-
nové. Nesmí se bát trochu sychravého počasí 
a také podpora rodičů je důležitá. Doufáme, 
že budou jezdit stále častěji a zúčastní se i ně-
jakého našeho výletu.

Jeden takový jsme pořádali dne 28. ledna. 
Byl to zimní výstup na Ještěd. Auty jsme do-
razili do Pilínkova a potom pěšky po turistic-

ké značce na vrchol. Sněhu bylo dost a  i při 
teplotě –4  °C jsme se docela zapotili. Výš-
kových 600  m bylo znát, ale odměnou nám 
bylo občerstvení v restauraci. Bohužel nahoře 
bylo zataženo a mlha, takže nebyla vidět ani 
špička Ještědu, natož krásné výhledy do kra-
jiny. Cestou zpět nechyběla koulovačka ani 
sjíždění některých úseků po zadku i po břiše. 
Jinak krásná zimní patnáct kilometrů dlouhá 
procházka.

Máme v plánu další výlety i spoustu závo-
dů. Uvidíme, co všechno stihneme. Letos také 
pořádáme v  říjnu dvě mistrovství republiky 
a  přípravy začínají už nyní. Také letní Mist-
rovství Evropy ve Francii bude náročné jak na 
přípravu, tak i finančně. Budeme se snažit co 
nejlépe reprezentovat. O našich dalších akti-
vitách vás budeme informovat v  některém 
z dalších čísel Kopidlenských listů. Děkujeme 
všem příznivcům za podporu.

František Zajíc

Pavel Pelc při plnění „čertovských“ úkolů. Mikuláš přinesl hodným modelářům něco na 
zub.

Milan Šafler na lednových závodech.

Pamětní medaile a Ještěd zahalený v mlze.

Výšlap na Ještěd.

2022
Žebříček

H A3 P30 F1G F1H F1A F1B
Bodlák Adam 3
Bodlák Pavel 17
Fojt Dominik
Krejčík Václav 9 6
Lambertová Adéla 2
Šafler Milan 5 2
Švorc Patrik 5 1 1 1
Švorc Zdeněk 11
Švorcová Veronika 2 1 2
Švorcová Vladimíra 11
Zajíc František 27 18 22
Zajíc Jan 2 1
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Spojování klubů v mládežnických 
kategoriích je nutností i výhodou
Z kopidlenského fotbalu

Podzimní část fotbalového ročníku 
2022/2023 jsme zahájili s celkem 7 přihláše-
nými týmy. Muži A hrají 1. B třídu KHK, muži 
B okresní soutěž. Oba týmy dospělých si ve-
dou po podzimu celkem dobře, áčko je za-
tím na 6. místě s 20 body a ztrátou 4 body na 
druhé Skřivany, což je pro jarní část soutěže 
velice zajímavá pozice, a  hned první kolo 
Skřivany přijedou k  nám, takže první jarní 
utkání bude hned důležité. Věříme, že tým 
předvádí pohlednou hru, hraje rychlý, útoč-
ný fotbal a  to se divákům líbí, však jich na 
domácí utkání chodí mnohdy přes 200. Tým, 
ač ztrácí na první Cidlinu 15 bodů, se chce 
poprat o co nejlepší umístění, reálně druhé 
místo za určitých okolností může znamenat 
postup. Tým trénuje celou zimu v domácím 
prostředí a snaží se na jaro připravit co nej-
lépe.

B tým je zatím na 3. místě se ztrátou bodu 
na druhou Sobotku a 4 bodů na vedoucí Ji-
číněves. Na jaro je čeká dohrát zbylá 3 kola 
základní části a poté nadstavba, kde se bude 
rozhodovat o postupu do okresního přebo-
ru. Oba týmy mužů před začátkem posílily 
celkem o 6 hráčů a je znát, že to byly přestu-
py, které se vyplatily.

Již tradičně jsme museli rozhodnout, co 
s  mládeží. Po dohodě se sousedním Soko-
lem Libáň jsme spojili hned dva mládežnic-
ké týmy, a to mladší dorost a starší žáci. Spo-
jování klubů v mládežnických kategoriích se 
stává nutností a dnes již realitou. Výhodou je, 
že někteří hráči mohou hrát hned za obě ka-
tegorie, a to je pro oba kluby výhodou v do-
plňování hráčů. Oba týmy hrají meziokresní 
přebor OFS Jičín a OFS Semily. Mladší dorost 
je zatím na 3. místě s 12 body. Tato soutěž je 
poznamenaná malým počtem týmů, i přes-
to, že hrají týmy ze dvou okresů, účastníků 
je pouze 5. Hráči hrají již na celé hřiště a mají 
tak možnost okusit plnohodnotný fotbal se 
vším, co tato hra přináší a poskytuje, hlavně 
je to příprava pro přechod do dospělého fot-
balu, který během sezóny již okusili a okusí 
i na jaře, protože doplňují týmy dospělých.

Starší žáci mají naopak skupinu, kde hra-
je celkem 13 týmů také z obou okresů, tedy 
Jičín a  Semily. Po podzimu jsou zatím na 
4. místě se ztrátou jednoho bodu na Želez-

nici. Čeká je náročné jaro a část hráčů dopl-
ňuje již zmíněný mladší dorost a o to to mají 
těžší. Hrají vložená kola ve středu a dost ces-
tují, mnohdy více než 50 km. Přes to všechno 
se pokusí obě kategorie být na bedně.

Starší a mladší přípravka hraje okresní pře-
bor. U  těchto týmů se již tradičně nevedou 
výsledkové tabulky, aby se nesoustředily na 
pozici v ní, ale aby se věnovaly hře samotné 
a mohly se v klidu fotbalově rozvíjet a zlep-
šovat. Hrají turnajovým způsobem a  je to 
poměrně dost utkání a  je vidět na hráčích, 
že si zápasy užívají, a  je jedno, jestli vyhra-
jí, nebo prohrají, i  prohrát se musí umět se 
vztyčenou hlavou a  poprat se o  každou 
vstřelenou branku v soupeřově brance.

Všechny tyto výsledky jsou možné jen za 
podpory desítek lidí, kteří se okolo kopid-
lenského fotbalu pohybují od úklidu až po 
pořadatelskou službu. Ne na všech hřištích, 
kam jezdíme, je samozřejmostí občerstvení 
pro mládež a myslím si, že je to vizitka klubu, 
jak se stará o občerstvení mládeže, a dává jim 
tím najevo, že jsou důležitou součástí klubu 
a že mu na nich záleží. Největším potěšením 

jak pro klub, tak pro hráče je, když je slušná 
návštěva diváků, která je u nás docela dobrá 
a velice důležitá, protože dokáže motivovat 
jak hráče, tak realizační týmy a v neposlední 
řadě i vedení klubu k další práci.

Za FK Kopidlno Zdeněk Serinek

Horní řada zleva: Komárek Ladislav, Bernard Jan, Janda Petr, Klaban Lukáš, Fejfar Aleš, Šoltys Ra-
dek, Sedláček Tomáš, Kovář Miloš. Dolní řada zleva: Schlesinger Petr, Poutník Michal, Nemčanský 
Lukáš, Rejthárek Vojtěch, Strnad Libor, Bernard Vojtěch. Chybí: Klaban Tomáš, Kateřiňák Martin, 
Valnoha Martin, Dyčenko Vítek, Janáček Jaroslav, Makar Tomáš, Hnát Vladimír, Kóre Lukáš, Pelc 
Michael, Berounský Patrik, Kohut Vítězslav, Zajíček Petr.

HC Žralok Pševes není oficiální spo-
lek, ale parta kluků a  chlapů, kteří si 
rádi zahrají hokej. Každou sobotu od-
poledne se sejdou na jičínském zim-
ním stadionu, oblečou si své žluto-
-modré dresy a hrají hokej pro radost. 
HC Žralok Pševes spoluorganizuje od 
října do března přibližně 20 zápasů. 
Stálým soupeřem je hokejový tým HC 
Cholenice.                                František Vlček

HC Žralok Pševes 
v roce 2022


